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کارمندانی که پشت 
میزشان نیستند!

«مجردی»
 در فرهنگسرای کوثر

۳

واژگونی لاله ها زیر پای 
گردشگران

۳

       

۷ فایده و خواص فوق العاده 
دمنوش گیاهی گل رز

فرهنگ،  نهاد مظلوم جامعه ماست
۸

سفره پهن 
گردشگری غذای 

اصفهان
ثبت 19 غــذا و 12 مهارت پخت در میان فهرســت 
میراث ناملموس کشــورمان، اصفهــان را در زمره 
شهرهاى گردشگرى خلاق قرار داده است. در واقع 
در کنار جاذبه هاى طبیعــى و تاریخى اصفهان، یک 
جاذبه دیگر هم وجــود دارد که مى تواند باعث جذب 

گردشگران به اصفهان شود.
پیشــینه خوراك هاى بومى اصفهان از دیرباز مورد  
توجه گردشگران داخلى و خارجى بوده است، شهرتى 
که منتهى مى شود به چند غذاى خاص در اصفهان، 
در حالى که تنوع خوراکى ها و شیرینى ها در اصفهان 
بیش از آن چیزى است که شهرت یافته است و بخشى 

از این غذاها ...

شیراز شیراز – –   اصفهان، کرى خوانى بر سر خاتم کارى  اصفهان، کرى خوانى بر سر خاتم کارى
رقابت بر سر جایگاه چیدمان صدها مثلث جفت به جفترقابت بر سر جایگاه چیدمان صدها مثلث جفت به جفت

۳

در پیام آیت ا... مظاهرى به نشست رؤساى کمیسیون هاى فرهنگى شوراى شهرهاى مراکز استان تأکید شد؛

حاج صفی در یونان ماندنی شد؟
وب سایت sportal یونان ضمن تمجید از عملکرد مدافع ایرانى 
آ.ا.ك نوشت: «اگر در آاك حتى نیم ثانیه فکر و تردید به حال آینده 
حاجى صفى مى شــد، بازى با المپیاکوس هم آن را پاك کرد. 
بدیهى اســت که آلمیدا و اعضاى باشگاه منتظر دربى یک 

شنبه گذشته نبودند...

۷

در صفحه ۳ بخوانید

در صفحه در صفحه ۷۷ بخوانید بخوانید

سریال اشتباهات 
داوری؛ این فصل 

تشتت آراء

۵

 نورافکن: نورافکن:

این  اتفاقات مکرر 
نمی تواند غیرعمد باشد

چاى گل رز در طول تاریخ کاربرد هاى زیادى در ســلامتى و 
تندرستى دارد. خواص دارویى رز سال ها است که شناخته شده 
و مورد بهره بردارى قرار مى گیرد. تصور مى شود که درد هاى 
قاعدگى را کاهش مى دهد، سیســتم ایمنى را تقویت مى کند، 

تسریع در بهبود بیمارى، بهبود هضم، سم زدایى بدن...

۷

  شرکت فولادمبارکه شرکت فولادمبارکه 

نماد تعالی و توسعه نماد تعالی و توسعه 
۸در کشور استدر کشور است

فرسوده هایی که هزاران لیتر بنزین را می بلعند طرح زوج و فرد در چه بازه زمانی فعال است؟جهان نما تنها راه محافظت از داده ها در اینترنتاستان کم نوشیدن آب چه عوارضى دارد؟تکنولوژی سلامت

شرکت توزیع  برق شهرستان اصفهان در نظر دارد: خدمات مورد نیاز خود را به شرح ذیل، به استناد قانون 
برگزارى مناقصات و آیین نامه معاملات، از طریق سامانه تدارکات الکترونیکى دولت به صورت مناقصه 
عمومى یک مرحله اى از بین پیمانکاران واجد شرایط که در سامانه الکترونیکى دولت ثبت نام نموده اند، 
خریدارى نماید. لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلى، مراحل ثبت نام در سایت مذکور 

و دریافت گواهى امضاى الکترونیکى را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. 

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای

روابط عمومی شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان

موضوع مناقصه
شماره 
مناقصه 
شرکت

شماره مناقصه در 
سمانه تدارکات 

الکترونیکى دولت 
(ستاد)

تاریخ توزیع 
دفترچه

مهلت تهیه 
دفترچه

آخرین مهلت 
بارگذارى و 
تحویل پاکات

بازگشایى 
اسناد 

ارزیابى 
کیفى

مبلغ تضمین

مدیریت انرژى سال 1402 در 
محدوده امور برق مناطق 1، 
4، 5 و 6 شرکت توزیع برق 

شهرستان اصفهان
4011413720020012110000101402/02/101402/02/141402/02/25

 1402/02/25
ساعت 9:30 

صبح
 1,100,000,000

ریال

مدیریت انرژى سال 1402 در 
محدوده امور برق مناطق 8 و 
9 و شهرهاى کوهپایه، ورزنه، 
هرند، جرقویه شرکت توزیع 

برق شهرستان اصفهان

4011413920020012110000111402/02/101402/02/141402/02/25
 1402/02/25
ساعت 9:45 

صبح 
 1,540,000,000

ریال

پیشــنهاددهندگان مى تواننــد اســناد مناقصــه بــه شــرح فــوق را از طریــق ســایت
 https://www.setadiran.ir/setad/cms  دریافت و حداکثر تا پایان ساعت 9 صبح روز دوشنبه 
مورخ 1402/02/25 در سامانه فوق بارگذارى نمایند و همچنین اسناد فیزیکى (ضمانت نامه) خود را به 
نشانى: اصفهان، چهارباغ عباسى، خیابان عباس آباد، ســاختمان ستاد شماره یک شرکت توزیع برق 
شهرستان اصفهان طبقه همکف ـ دبیرخانه، تحویل نمایند. به پیشنهاد مناقصه گرانى که بعد از مهلت 
مذکور اقدام نموده باشند ترتیب اثر داده نخواهد شد. عدم ارسال پاکت الف (ضمانت نامه بانکى) تا موعد 

اعلام شده موجب ابطال مدارك مناقصه گر مى گردد.  
شماره تلفن واحد مناقصات 34121484- 031 آقاى فاخران ـ و جهت آگاهى بیشتر در مورد الزامات، 
اطلاعات و شرح خدمات مناقصات با شماره تلفن کارشناس خدمات مشترکین: 34121245- 031 آقاى 

اسکندرى
جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 41934- 031، دفتر ثبت نامه: 88969737- 021 و 

85193768- 021 تماس حاصل فرمایید. 
نوع و مبلغ تضمین شرکت در مناقصه: در اسناد درج شده است. 

* شرکت کنندگان در مناقصه مى بایست 72 ساعت قبل از آخرین مهلت اتمام زمان مناقصه با مراجعه به 
سامانه تدارکات الکترونیکى دولت و یا تماس با واحد مناقصه و مزایده، از آخرین اصلاحات احتمالى اسناد 

مطلع گردند. در غیر اینصورت مسئولیت عدم رعایت این بند به عهده مناقصه گران مى باشد.  
* پیشنهاددهنده مى بایست صرفا در سامانه تدارکات الکترونیکى دولت ثبت نام کرده باشد.

* به مدارك، پیشنهادات و نامه هاى فاقد امضاء، مخدوش، مشروط یا بعد از انقضاى مهلت مقرر واصل شود 
مطلقاً ترتیب اثر داده نخواهد شد. 

* شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان در رد یا قبول کلیه پیشنهادات مختار مى باشد. 
* سایر اطلاعات و جزئیات مربوط در اسناد مناقصه مندرج مى باشد. 

ق العاده 
ز

شاز آن چیزىاست که شهرت یافته است و بخشى
ین غذاها ...
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 شناخته شده 
د که درد هاى 
قویت مى کند، 

 بدن...

طرزاران لیتر بنزین را می بلعند استان
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مدیرعامل شرکت فولادمبارکه در مدیرعامل شرکت فولادمبارکه در 
نخستین نشست خبری در سال جدید: نخستین نشست خبری در سال جدید: 

شرکت خدمات حمایتی کشاورزي استان اصفهان وابسته به وزارت جهاد کشاورزى در نظر دارد ، فعالیت هاى امور 
حفاظتى و نگهبانى خود را از طریق برگزارى مناقصه عمومی یک مرحله اى و در بستر سامانه تدارکات الکترونیکى 
دولت (ستاد) به پیمانکاران واجد شرایط واگذار نماید . کلیه مراحل برگزارى مناقصه از "دریافت اسناد مناقصه 
 www.setadiran.ir تا ارائه پیشنهاد و ... " از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکى دولت (ستاد) به آدرس
انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلى ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت 

گواهى امضاى الکترونیکى (توکن) را جهت  شرکت در مناقصه محقق سازند.
1- شماره فرآخوان و تاریخ انتشار آگهى مناقصه در سامانه : 2002001553000002 روز شنبه مورخ 1402/02/09

2- نام و نشانى مناقصه گزار : شرکت خدمات حمایتى کشاورزى استان اصفهان به نشانى : اصفهان شهرك امیریه 
رو به روى خیابان پنجم

3-هزینه خرید اســناد مناقصه : مبلغ 500,000 ریال مى باشــد که از درگاه بانکى موجود در سامانه تدارکات 
الکترونیکى دولت انجام مى گیرد.

4-مهلت زمانى دریافت اسناد مناقصه از سامانه : از روز شنبه مورخ 1402/02/09 لغایت ساعت 18 روز چهارشنبه 
مورخ 1402/02/13

5- آخرین مهلت ارائه پاکت هاى پیشنهاد ، بارگذارى درســامانه بصورت pdf : تا ساعت 18 روز شنبه مورخ 
1402/02/23

*لازم به ذکر است پیشنهادات ارسالى باید حداقل 45 روز از تاریخ آخرین روز تسلیم پیشنهادها اعتبار داشته 
باشند.

6-تاریخ گشایش پیشنهاد ها : روز یکشنبه مورخ 1402/02/24 ساعت 9 صبح در سالن جلسات استان مى باشد.
7- مبلغ و نوع تضمین شــرکت در فرآیند ارجاع کار مبلغ 2,299,845,394 ریال مى باشــد که به دو صورت 
ضمانتنامه بانکى و یا فیش واریزى به شماره حساب شباى IR250100004001039704005791 نزد بانک مرکزى 
از طریق دستور پرداخت ساتنا با شناسه واریز 30 کاراکترى 301039761263500650000000000006 قابل ارائه 

مى باشد.
8-آدرس و زمان تحویل اصل تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار : اصل تضمین شرکت در مناقصه  (الف) علاوه 
بر بارگذارى در سامانه ، مى بایستى بصورت فیزیکى و در پاکت در بسته و ممهور، حداکثر تا پایان وقت ادارى روز 
شنبه مورخ 1402/02/23 به حراست/دبیرخانه کمیسیون معاملات برگزارکننده مناقصه در آدرس فوق الذکر 

تحویل و رسید دریافت شود.
*ضمنا جهت کسب اطلاعات بیشتر می توانید ضمن تماس با  شماره تلفن 37811070-031 به آدرس اینترنتى 
شرکت www.assc.ir و آدرس  پایگاه ملى اطلاع رسانى مناقصات http://iets/mporg.ir  نیز مراجعه 

فرمائید.
- شماره تماس پشتیبانى سامانه : 1456 (تماس با دفتر ثبت نام در سامانه اداره کل صنعت ، معدن و تجارت استان 

اصفهان به شماره (09132074426)

آگهی مناقصه عمومی 
یک مرحله ای - نوبت اول

شرکت خدمات حمایتی کشاورزی استان اصفهان

 م.الف: ۱۴۸۶۷۷۹ 

شرکت خدمات حمایتی کشاورزی استان اصفهان
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قیمت بلیت هواپیما در انتظار 
تصمیم ستاد تنظیم بازار

افغانستان رقیب ایران 
در تولید زعفران مى شود

خبرخوان
موسیقى «پوست شیر»  

کپى بود!
 برترین ها| یکــى از کاربــران فضــاى 
مجازى با انتشار ویدیویى اعلام کرد که موسیقى 
متن ســریال «پوست شــیر» ســاخته بامداد 
افشــار شــباهت هاى فراوانى به موسیقى متن 
«اینتراستالر» اثر «هانس زیمر» دارد.  «پوست 
شــیر»، ســریال نمایش خانگى ایرانى در ژانر 
درام جنایى به کارگردانى جمشــید محمودى و 
نویسندگى رضا بهاروند و جمشید محمودى است 
که در سال 1401 از شــبکه اینترنتى فیلم نت به 

نمایش درآمد.

شنبه ها تعطیل مى شود؟ 
  همشهرى آنلاین | نایــب رئیس 
فراکســیون انقلاب مجلس شــوراى اسلامى، 
تأکید کرد که بــا ارائه اصلاحیــه اى بر لایحه 
دولت، تعطیلى شــنبه ها به جاى پنج شنبه ها را 
در کمیســیون اجتماعى مجلــس دنبال خواهد 
کرد. محســن پیرهادى، نماینده مردم تهران در 
مجلس شــوراى اســلامى در صفحه شخصى 
خود در توییتر، نوشت: «تعطیلى شنبه ها به جاى 
پنج شــنبه ها و بهره مندى تمامى نیروهاى کار 
اعم از دولتى و بخش  خصوصى، مطالبه بخشى 
از فعالان اقتصادى و مردم از مجلس اســت. با 
ارائه اصلاحیه اى بر لایحه دولت به کمیســیون 
اجتماعى، پیگیر هردو مطالبه هستم. این امر به 
بهره ورى، ارتباطات  بین المللى و عدالت، کمک 

خواهد کرد.»

جایزه ام چى شد؟
بازیگر برنده  سیمرغ    کافه سینما |
جشنواره  فیلم فجر که یک دســتگاه خودروى 
جایزه اش را به زلزله زدگان خوى اهدا کرده بود، 
خبر از تحویل داده نشــدن این جایزه داد! مجید 
صالحى، بازیگر مشهور سینما و تلویزیون با انتشار 
یک استورى به برخى مسئولان درباره جایزه اش 
درباره جشنواره فجر کنایه زد. او نوشت: به بنده 
یک دستگاه خودرو به عنوان جایزه بهترین بازیگر 
قرار شد بدن. و بنده با کمال افتخار تقدیم مردم 
زلزله زده مظلوم و مهربان خوى کردم. افسوس 
بعد از دو ماه و نیم هنوز تحویل ندادن و اى کاش 
حداقل در شب عید انجام مى شد تا کمک کوچک 
و ناچیزى مى شد براى فرزندان نازنین خوى چرا 

که آن روزها نیاز بیشترى داشتند.

سه شنبه تاریخى 
اکران بهار 

  صبا | سه شنبه 5 اردیبهشت 1402 تعداد 
مخاطبان ســینماى ایران با رشــدى جالب توجه 
به بیش از 198 هزار نفر رســید. در روز ســه شنبه 
198/800 نفر براى دیدن فیلم هاى اکران عید نوروز 
و عیدفطر و نیز فیلم هاى باقى مانده از اکران 1401، 
در سراسر کشور به سینما رفته اند که رکوردى جالب 
توجه در پس از دوره رکود کرونایى است. فیلم هاى 
اکــران 1402 در این روز با بلیــت نیم بها نزدیک 
5 میلیارد تومان فروش داشــته است و مابقى رقم 
استقبال مربوط به فیلم هاى مانده از اکران 1401 
اســت، به طورى که جمع رقم فــروش در 2828 
سانس به رقم 5 میلیارد و 213 میلیون تومان رسید. 

روند کرونا کاهشى شد
  ایسنا| معاون فنــى مرکــز مدیریت 
بیمارى هاى واگیر وزارت بهداشت از کاهش روند 
ابتلا به کرونا در کشور خبر داد و گفت: البته کاهش 
موارد ابتلا به کرونا به این معنى نیست که کرونا 
تمام شده است، بلکه با علمى که اکنون داریم باید 
همچنان مراقب باشیم. دکتر بابک عشرتى گفت: 
بسیارى از مواردى که قبلاً با علائم کرونا بودند، 
اکنون مربوط به سایر ویروس هاى سرماخوردگى 

است و موارد کرونا کمتر شده است.

ســخنگوى ســازمان هواپیمایى کشــور افزایش قیمت 
غیررسمى بلیت هواپیما را نادرســت دانست. خبر افزایش 
قیمت غیررسمى بلیت هواپیما چند روزى است در رسانه ها 

در حال انتشار است.
در همین رابطه جعفر یازرلو، سخنگوى سازمان هواپیمایى 
کشور با تأکید بر اینکه هیچ کدام از شرکت ها حق افزایش 
خودسرانه قیمت را ندارند، اظهار کرد: افزایش قیمت رسمى 
بلیت هواپیما صحت ندارد. روش هاى تصمیم گیرى قانونى 
براى افزایش قیمت بلیت هواپیما انجام شــده اما تاکنون 
اعمال نشده است. وى گفت: قیمت هاى سازمان هواپیمایى 
کشور همان قیمت هاى سال 1400 است و بیش از 18 ماه 

است که قیمت ها افزایش نیافته است.
یازرلو همچنین تأکید کرد: قیمت هاى پیشنهادى جدید با 
نظر ستاد حمایت از مصرف کننده به ستاد تنظیم بازار اعلام 
شده است و ما منتظر اعلام و ابلاغ قیمت هاى نهایى از سوى 
تنظیم بازار هستیم. همچنین آرا شــاوردیان، عضو هیئت 
رئیسه کمیسیون عمران مجلس شوراى اسلامى در خصوص 
قیمت بلیت هواپیما گفته است: یکى از موضوعاتى که حتماً 
باید مورد توجه قرار بگیرد ورود واســطه ها و شرکت هاى 
فروش بلیت هواپیما اســت که با شیوه هاى مختلف زمینه 
افزایش قیمت ها را فراهم کرده و در پیک هاى ســفر مانند 
ایام نوروز مردم را مجبور به خرید بسته هاى پروازى مى کنند.

رئیس خانــه صنعت، معدن و تجارت خراســان رضوى 
درباره شــایعه قاچاق 90 درصدى تولیــد زعفران ایران 
به افغانســتان آن هم بــه صورت خام فروشــى گفت: 
با اینکــه این رقــم 90 درصدى به طــور دقیق صحت 
ندارد امــا واقعیت این اســت که بخشــى از آن انجام 

مى شود. 
فیروز ابراهیمى درخصوص ســهم ایران از بازار جهانى 
زعفران گفت: 90 درصد بازار زعفران دنیا به طور مستقیم 
و غیرمستقیم در اختیار ایران است و این سهم انکارناپذیر 
است. شاید 10 الى 15 درصد از زعفران جهان در اختیار 
سایر کشورها مانند اسپانیا باشد که مرکز اصلى بسته بندى 

و فرآورى زعفران است که بسیارى از کالاهاى ایران به 
آنجا مى رود.

این فعال اقتصادى گفت: زعفران ایران عمدتاً به کشور 
افغانستان قاچاق مى شود. کشور افغانستان در حال حاضر 
در حوزه کشت زعفران در حال فعالیت است و قطعاً ظرف 5 
الى 10 سال آینده یکى از رقباى ایران در بازارهاى جهانى 
خواهد شــد اما موضوع مهمتر از ظهور یک رقیب جدید 
براى ایران، سخت گیرى ها و محدودیت هایى است که 
در داخل مانع فعالیت بخش خصوصى مى شود که تولید 
و تجارت را به سمت رفتارهایى مى بریم که منافع ملى را 

تأمین نمى کند.

800 هزار تومان، قیمتى اســت که اکنون روى برخى از 
سکه هاى 25 تومانى برچسب مى خورد. بسته به سن و 
سالشــان قیمت ها فرق مى کند. هر چه سنشان بیشتر 
باشد، قیمت ها هم بالاتر مى رود و کم سن ترها با قیمت 

پایین تر و حتى کیلویى خرید و فروش مى شوند.
بسته به اینکه مجموعه دارها خواهان این سکه ها باشند 
و تمایل داشته باشند که این سکه هاى کمیاب شده در 
آلبوم هایشان باشد و مجموعه هایشان را تکمیل کند و 
یا خریدارانى از جنس دیگر باشند که تنها به نیکل و نوع 
فلزى که در سکه ها به کار رفته کار داشته باشند، قیمت 

سکه ها هم متفاوت مى شود.
حالا با این قیمت هاى عجیــب و غریب خیلى ها به یاد 
قُلک هاى قدیمیشان افتاده اند تا شاید ته آن کوزه هاى 

قدیمى سکه هاى 20 سال پیش هم یافت شود. 
سایت هاى خرید و فروش را که نگاه کنید بازار این نوع 
سکه ها داغ است؛ سکه هاى 20 ســال پیش که لقب 
قدیمى را یدك مى کشند و با آن بستنى و توپ پلاستیکى 
مى خریدیم. اما چه شد که این ســکه ها ناگهان اینقدر 
ارزش پیدا کردند و گران شــدند؟ آیا این سکه ها عتیقه 

به حساب مى آیند؟
رازگشایى از این ادعاى جنجالى با واکنش گسترده اى از 
سوى کاربران در فضاى مجازى همراه شده. تعداد زیادى 
از کاربران این خبر را شایعه اى در حد «جیوه هاى قرمز 
گرانقیمت در چرخ هاى خیاطى قدیمى» توصیف کردند.

کاربرى نوشته: «چرخ خیاطى تموم شد حالا نوبت سکه 
25 تومانیه.» کاربر دیگرى در واکنش به این خبر نوشت: 
«بگذارید حالا چرخ خیاطى ها فروش بــره بعد این را 

بگین. هنوز چرخ خیاطى توى بورس هست.» 
تعدادى از کاربران نیز ارزشــمندى این ســکه هاى 25 
تومانى را تأیید کرده اند، اما نه به دلیل فلز به کار رفته در 
آنها، بلکه به دلیل کمیابى سال ضرب 1380 این قبیل 
سکه ها و تقاضاى بالا از سوى کلکسیون دارها. کاربرى 
نوشت: «تمام سکه هاى 25 تومانى این قیمت نمى خوره 
و تنها ضرب سال 1380 اســت که تا 500 یا 600 هزار 
تومان قیمت مى خوره نه 5 میلیون تومان و آن هم بخاطر 
کمیاب بودنش است. بقیه سکه هاى 25 تومانى حداکثر 
قیمتش بــا وزن 10 گرم، 2500 تومان اســت.»کاربر 
دیگرى نوشته: «این سکه ها خیلى زود عتیقه شدند، باید 
از این به بعد پول خُردهایمان را نگه داریم شاید چند سال 

دیگر کلکسیون دارها خواهانش باشند.»
با وجود تمام این موارد، اگر به سایت هاى معروف خرید 

و فروش بروید به خوبى متوجه تفاوت قیمت ها خواهید 
شد که گاهى قیمت یک ســکه را تا 50 هزار تومان هم 
اعلام کرده است؛ قیمت هایى که این روزها باعث شده 
خیلى ها به دنبال پول خُردهاى دهه هشــتاد بگردند تا 
بتوانند با فروش چندتایى از آنها پول حاصل شــده را به 

زخم زندگیشان بزنند.
جالب اینکه هیچ معیار مشــخصى هم براى قیمت این 
سکه ها وجود ندارد و در حالى که کلکسیون دارها براى 
خرید اسکناس تعرفه هاى مشخصى دارند اما در رابطه 
با قیمت گذارى این سکه ها هیچ مرز مشخصى نیست. 

ممکن اســت در خانه بعضى از افراد، تعدادى سکه در 
صندوقچه قدیمى یا همراه اشیاى قیمتى به یادگار مانده 
باشد که فراموش شده اســت. با یافتن مجدد آن سکه 
ها توســط افراد خانواده، اولین احســاس آنها این است 

سکه هایى که از گذشته باقى مانده چون قدیمى هستند 
حتماً قیمتى هم هستند. در حالى که برخلاف تصور عموم 
افراد، قدمت در علم سکه شناسى تأثیر چندانى بر قیمت 
آن ندارد و هر ســکه قدیمى الزاماً قیمتى نیست و  براى 
قیمت گذارى روى ســکه باید از کارشناســان این امر 

کمک گرفت.
کارشناســان براى قیمت گذارى روى یک سکه «سه 
اصل» را در نظر مــى گیرند، که مهمتریــن اصل آن 
«کمیت» اســت. بعد از آن «کیفیت» نقش مهمى دارد 
و در نهایت جنس ســکه تعیین کننــده ارزش ذاتى فلز 
سکه است و قدمت یک سکه هیچ تأثیر خاصى در ارزش 
گذارى سکه نخواهد داشت. البته قدمت سکه مى تواند 
باعث بالا رفتن ارزش هاى تاریخى و فرهنگى آن شود، 
با این تفاوت که این ارزش ها جنبه مادى ندارد و معنوى 
است. براى مثال: ســکه یک ریال دماوند ضرب سال 
1376 هفده ســال قدمت دارد، جنس آن از برنز است و 
وزنى کمتر از 2 گرم دارد. اما چون سکه یاد شده به ندرت 
یافت مى شود (به دلیل تیراژ پایین ضرب و عدم توزیع 
توسط بانک) این سکه در بین مجموعه داران، با قیمت 

حدود 900 هزار تومان هم خرید و فروش شده است.
اما سکه پنج هزار دینار خطى مظفرالدین شاه که در سال 
1320 قمرى ضرب شده است، قدمتى برابر با 113 سال 
دارد و جنس آن نقره با عیار 90 و وزن آن حدود 23 گرم 
است. سکه 5000 دینار 1320 مظفرالدین شاه قاجار  از 
آنجایى که تیراژ ضرب این سکه بسیار فراوان بوده است، 
به همین دلیل مى توان به آســانى در هــر مغازه عتیقه 
فروشى اى به هر تعداد و با قیمتى حدود 70 هزار تومان 

این سکه را خریدارى نمود.

25 تومانى هاى 800 هزار تومانى!  توییت جنجالى میرسلیم 
  برترین ها | مصطفــى میرســلیم، نماینده 
پرحاشــیه تهران در مجلس که همیشه با اظهارات 
جنجالى خود خبرســاز بوده بار دیگر در ســخنانى 
عجیب خشم کاربران فضاى مجازى را برانگیخت. 
میرســلیم در توییتر خــود در اظهارنظرى جنجالى 
درباره واردات خودرو نوشــت: «ایــن افتخار براى 
هر ملتى بس که دســترنج هنر و دانش و تلاش و 
خلاقیت خود را مصرف کنــد، نه آن که با دریوزگى 
تفاله دیگران بــر خود ببالد!» کاربــرى در این باره 
نوشت: «جناب میرســلیم! به مردم توصیه مى کنید 
که خودروى ایرانى سوار بشید تا عزتمون حفظ بشه 
اما خودتون کفش ریباك آمریکا را مى پوشید! تولید 
ملى فقط خودرو هســت؟ این  افتخار براى هر ملتى 
بس که تن تاك بپوشد و تفاله دیگران را به پا نکند!»

درباره اسلام 
نمى توان رفراندوم کنیم

  انتخاب| محمدجــواد لاریجانى، تحلیلگر 
مسائل سیاســى گفت: نظام ما مبتنى بر رأى مردم 
است. هیچ کســى در این کشــور و نه در کشور، در 
کل منطقه غرب آســیا و جهان اســلام، قوى تر از 
مقام معظم رهبرى، مدافع رأى مردم نیســت. وى 
تصریح کرد: درباره اسلام هم نمى توانیم همه پرسى 
کنیم. مثلاً یک گروهى بگوید رفراندوم کنیم برخى 
از احکام اســلام اجرا بشــود یا نشــود؛ این خلاف 
قانون اساسى اســت و نمى تواند موضوع رفراندوم

 باشد.

دیدگاه جدید روسیه 
درباره برجام

وزیــر امــور خارجه روســیه گفت:    فارس|
تلاش بــراى اضافه کــردن «الزامــات جدید» به 
برجام احیاى این توافق هسته اى را دشوار مى کند. 
«سرگئى لاوروف» همچنین گفت که در حال حاضر 
مسئولیت احیاى برجام با ایران، روسیه و چین نیست 
و طرف هایى که این روند را متوقف کرده اند باید آن 
را احیا کنند. ماه گذشته پایگاه «آکسیوس»  به نقل از 
منابع آگاه مدعى شده بود «جو بایدن»، رئیس جمهور 
آمریــکا در هفته هاى قبل تر با شــرکاى اروپایى و 
اســرائیلى درباره نوعى «توافق موقــت» با ایران 

رایزنى کرده است.

اخراج اتباع ایرانى
  ایرنا | سفارت جمهورى اســلامى ایران در 
قطر در توییتى از بازگردانده شــدن سه نفر از اتباع 
بازداشت شده کشــورمان به دلیل اشــتغال بدون 
مجوز در این کشــور خبر داد. ســفارت جمهورى 
اسلامى ایران در قطر در توییتى نوشت: در روزهاى 
اخیر سه نفر از اتباع کشــورمان که با هیاکارت وارد 
کشور قطر شــده و به دلیل اشــتغال بدون مجوز 
بازداشت شدند با پیگیرى هاى این سفارت، آزاد و به 
کشور بازگردانده شدند. اشتغال در قطر بدون مجوز 
شــغلى و ویزاى کار ممنوع بــوده و عواقب قانونى 

دارد.

آهوان کیش زیاد شد
  ایسنا| رئیس اداره محیط زیســت سازمان 
منطقه آزاد کیش گفت: سیاســت هــاى حمایتى 
ســازمان منطقه آزاد کیش در راســتاى روند زاد و 
ولد آهوان و به ویژه فرهنگ بالاى ســاکنان جزیره 
در مراقبت از آنها، تعداد آهــوان را در کیش به 950 
رأس رســانده اســت. مریم محمدى بیان کرد: در 
ســال 1363 تعداد 30 رأس آهو بــراى حمایت از 
تکثیر آهوى ایرانى و افزودن به جذابیت هاى جزیره 
کیش به این منطقه منتقل شــد و در حال حاضر با 
توجه به زاد و ولد آهوان و فرهنگ ســاکنان کیش 
از جمله هنــگام رانندگى، شــاهد افزایش و حضور 
گله هــاى پراکنده آهوان در بیشــتر مناطق جزیره 

هستیم.

سالانه 100 هزار میلیارد تومان بنزین توسط خودروهاى فرسوده بلعیده 
مى شــود. معادله اى که مجهول هاى زیادى دارد و به نظر مى رسد حل 

شدنى نیست. 
در حال حاضر 45 درصد از خودروهاى کشور فرسوده هستند. عدد درشتى 
که اگر با پاکن تصمیمات درســت پاك شــود حداقل 33 میلیون لیتر در 

مصرف بنزین صرفه جویى مى شود.
رئیس انجمن مراکز اســقاط و بازیافت خودرو در این رابطه مى گوید: اگر 
خودروهاى فرسوده از مدار خارج شوند، نه تنها در مصرف سوخت صرفه 
جویى مى شود بلکه مى توانیم این میزان سوخت را ذخیره و یا صادر کنیم، 
به عبارت دیگر تهدید جدى مصرف بالاى ســوخت با اسقاط خودروهاى 
فرسوده تبدیل به فرصت خواهد شد و کشور مى تواند از منابع ارزى حاصل 

از صادرات نیز استفاده کند.
اما در شــرایط کنونى که همچنان چرخ 10 میلیون خودروى فرسوده، در 
کشور مى چرخد و اســتراتژى هاى برنامه ششم توسعه در رابطه با خروج 
خودروهاى فرســوده شکســت خورده اســت نمى توان به اجراى طرح 

جایگزینى فکر کرد.
براساس پژوهش هاى مجلس، اجراى طرح جایگزینى محصولات کم بازده 
صنعتى همچون خودروهاى فرسوده جزو احکامى بوده که به نتیجه مؤثر 
نرسیده است و تعطیلى 85 درصد از مراکز اســقاط نتیجه این استراتژى 

شکست خورده است.
طى سال هاى اخیر، خودروسازان داخلى از اخذ گواهى اسقاط معاف شده اند. 

این درحالى اســت که در ازِاى تولید هر چهار خودرو، حداقل یک گواهى 
اسقاط باید ارائه شود. به علاوه، ممنوعیت واردات در طول چهار سال اخیر 
موجب کاهش چشمگیر تمایل افراد به اسقاط خودروهاى فرسوده شده، 
به طورى که بیش از 85 درصد مراکز بازیافت و اســقاط در ســطح کشور 
تعطیل شده اند. اما به رغم چاره اندیشــى ها و تصویب لایحه هاى متعدد، 
طرح جایگزینى محصولات کم بازده در برنامه ششم توسعه، یک شکست 

تلقى مى شود.
به بن بست خوردن طرح جایگزینى خودروهاى فرسوده اکنون باعث شده 
که نه تنها شاهد افزایش مصرف بنزین در کشور باشیم بلکه این خودروها 
از لحاظ درصد ایمنى هم عدد پایینى داشته و امنیت جانى مسافرانشان را 

به خطر مى اندازند.

محمد مشهدى شــریف، رئیس انجمن مراکز اســقاط و بازیافت خودرو، 
درباره مصرف بنزیــن خودروهاى فرســوده مى گویــد: در حال حاضر 
حدود سه میلیون تا سه میلیون و 500 هزار دســتگاه سوارى، 500 هزار 
دســتگاه ناوگان عمومــى، 10 تا 11 میلیون دســتگاه موتورســیکلت، 
200 تا 300 هزار دســتگاه کامیون فرســوده در کشــور وجــود دارد، 
یعنى جمعاً حدود 14 تا 15 میلیون وســیله فرســوده در جــاده ها تردد

 مى کنند.
وى با بیــان اینکه در چهار ســال آینده مصرف بنزیــن 33 درصد بالاتر 
خواهد رفت، تصریح کرد: یعنى تا چهار ســال آینده مصرف بنزین حدود 
31 میلیون بالاتر مى رود و این در حالى اســت که تولید لازم را نداریم و 
باید وارد شود، اما اگر خودروهاى فرســوده از مدار خارج شوند حداقل 33 
میلیون لیتر صرفه جویى مى شــود، یعنى نه تنها واردات نخواهیم داشت 
بلکه مى توانیم این میزان سوخت را ذخیره و یا صادر کنیم، به عبارت دیگر 
تهدید جدى مصرف بالاى سوخت با اســقاط خودروهاى فرسوده تبدیل 
به فرصت خواهد شد و کشــور مى تواند از منابع ارزى حاصل از صادرات 

نیز استفاده کند.
مشهدى شــریف معتقد اســت که باید وام هاى با نرخ تسهیلات پایین و 
 یا جرایمى را به صورت پلکانى براى بیمه و معاینــه فنى در نظر بگیرند، 
یادآور شــد: اگر تشــویق و تنبیه کنار هم نباشــد صاحبان خودروهاى 
فرســوده تمایلى به تعویض ندارند کما اینکه در چند سال اخیر اسقاط به 
شدت افت کرده و این رویه ســبب مى شود شهرها آلوده تر و  پرترافیک تر

 شود.

بار هزینه هاى دارویى بیماران خاص در ســال 1402 
سنگین تر شده است. مقصر این اتفاق چه نوسانات ارزى 
باشد و چه زیربار نرفتن بیمه ها؛ این «خاص» ها هستند 

که در این جنگ نابرابر بازنده اند.
خیلى وقت اســت که کمر بیماران خاص زیر بار تأمین 
هزینه هاى درمان خم شده است. تا پیش از این بیماران 
هموفیلى گرفتار هزینه هاى میلیونى تأمین هزینه هاى 
درمانشــان بودند و حالا نوبت به بیماران ام اس رسیده 

است و معلوم نیست بعد از آنها چه گروهى باشند.
واقعیت این است که این بیماران باید به جاى 30 درصد 
هزینه ها، بیش از 70 درصد هزینه هاى درمانى را متقبل 

شوند که دیگر در توان این گروه از جامعه نیست.
بسیارى از کارشناسان و صاحبنظران عامل اصلى ایجاد 
این مســائل را افزایش نرخ ارز و ناکافى بودن پوشش 
بیمه اى مى دانند و معتقدند دولــت باید براى رفع این 
مشکلات به ویژه در بخش بهداشــت و درمان تدابیر 

فورى ترى را اتخاذ و اجرایى کند.

این در حالى اســت که در درمان بیمارى ام اس سیزده 
یا چهارده دارو وجود دارد که تعدادى خارجى و تعدادى 
ایرانى هســتند. داروهاى ایرانى همه تحت پوشــش 
بیمه هســتند و حتى بخشــى از آنها رایگان است اما 
این موضوع در رابطه با خارجى ها صــدق نمى کند و

 هزینه ها دلارى است.
در عین حال بیماران ام اس مخــارج نادیده هم دارند. 
برخى 500 هزار تومان و برخى دو میلیون و 500 هزار 
تومان در ماه هزینه آشکار دارند. در این میان  اگر فردى 
شغلش را  به خاطر بیمارى از  دست داده باشد یا  خانمى 
باشد که همسرش او  را به خاطر بیمارى ترك کرده باشد 

با  مشکلات معیشتى سختى روبه رو  است. 
چندى پیش مدیر عامــل انجمن ام اس با اشــاره به 
مشکلات این بیماران مهمترین دغدغه بعد از عارض 
شدن بیمارى، این قشر از جامعه را مسئله تأمین شغلى 
این بیماران دانست و اعلام کرد که در این بخش سعى 
داریم با توان افزایى و ایجاد اشــتغال ترتیبى اتخاذ شود 

که توانمندى اعضا به نتیجه برسد. 

هوشمند از تلاش انجمن ام اس گفت و تأکید کرد که با 
تأسیس شرکت تعاونى بیماران ام اس  قرار است زمینه 
اشتغال را با دستگاه هاى مربوطه جلو ببریم و خدماتى که 
شرکت هاى خصوصى به آن نیاز دارند به شرکت تعاونى 
انجمن ام اس واگذار شود تا در قالب دستگاه هاى دولتى 

و بخش خصوصى امکان اشتغال اعضا را فراهم کنیم.
اما به گفته کارشناســان بــا وجود تدابیــرى که براى 
حمایت از این قشــر انجام شــده اما با نوسانات ارزى 
و گرانى دلار بســیارى از این بیمــاران در مضیقه قرار 

گرفته اند.

فرسوده هایى که هزاران لیتر بنزین را مى بلعند
مریم محسنى

مشکلات دلارى بیماران خاص 
خورشید کیایى

لادن ایرانمنش
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بهره بردارى از فاز اول نهضت 
ملى مسکن در سال 1403

نگاه موزه اى به اصفهان 
وجود ندارد

طرح زوج و فرد 
در چه بازه زمانى فعال است؟

رئیس پلیس راهنمایى و رانندگى فرماندهى انتظامى 
اسـتان اصفهان اظهـار کرد: طـرح زوج و فـرد که به 
منظـور رفاه حـال مسـافران و گردشـگران نـوروزى 
از بیسـت وپنجم اسـفندماه 1401 تـا پایان سـیزدهم 
فروردین ماه لغو شده بود، با هماهنگى شوراى ترافیک 
اسـتان از سر گرفته شـده است. سـرهنگ محمدرضا 
محمدى افزود: مطابق مصوبه شوراى ترافیک استان 
اصفهان، طرح زوج و فرد در محدوده هسـته مرکزى 
کلان شهر اصفهان از روز شـنبه نوزدهم فروردین ماه 
به اجرا گذاشته شده اسـت و همچنان ادامه دارد. وى 
خاطرنشان کرد: طرح زوج و فرد همچون سال گذشته 
بـه منظور رفاه حـال مسـافران و شـهروندان، تنها در 
سـاعات بعدازظهـر از سـاعت 16 تا 21 اجرا مى شـود 
و خودروهـاى غیرمجـازى کـه در ایـن سـاعات وارد 
محدوده هسـته مرکزى کلان شـهر اصفهان شـوند، 

با جریمه 105 هزار تومانى اعمال قانون خواهند شد.

بازدید 215 هزار گردشگر از 
بناهاى تاریخى 

مدیرکل میراث فرهنگى، گردشـگرى و صنایع دستى 
استان اصفهان از بازدید بیش از 215 هزار نفر گردشگر 
از بناهاى تاریخى و محوطه هاى گردشـگرى اسـتان 
اصفهان در تعطیلات عید فطر خبر داد. علیرضا ایزدى 
با اعـلام ایـن مطلب گفـت: خوشـبختانه بـا توجه به 
برنامه ریزى هایى که در سطح استانى انجام  شده بود، 
این اداره کل توانسـت طى 3 روز تعطیلات عید سعید 
فطر در پهنه اسـتان اصفهان به بیش از 215 هزار نفر 
گردشگر خدمات رسانى کند. مدیرکل میراث فرهنگى، 
گردشـگرى و صنایع دسـتى اسـتان اصفهـان ادامـه 
داد: از این تعـداد بیـش از 88 هزار نفـر بازدید مربوط 
به باغ فین کاشـان اسـت که بـا این وصـف رتبه اول 
بازدید را در سـطح اسـتان کسـب مى کند و پس  از آن 
کاخ چهلسـتون رتبه دوم را در سـطح اسـتان به خود 

اختصاص داده است.

کشف بنز 13 میلیاردى قاچاق 
جانشـین فرمانده انتظامى اسـتان اصفهان از کشـف 
یک دسـتگاه خودروى سـوارى بنز قاچاق بـه ارزش 
130 میلیارد ریـال درعملیات مأمـوران پلیس امنیت 
اقتصادى این فرماندهـى خبر داد. سـردار محمدرضا 
هاشمى فر اظهار کرد: مأموران پلیس امنیت اقتصادى 
فرماندهـى انتظامى اسـتان اصفهـان در اجراى طرح 
سرکشـى و کنتـرل پارکینگ هـا حیـن سرکشـى از 
یک پارکینگ عمومى به یک دسـتگاه خـودروى بنز 
برخوردند که با توجه به خاکى که روى آن نشسته بود 
معلوم بـود از مدت ها قبل در ایـن پارکینگ نگهدارى 
شده است. وى افزود: پس از انجام تحقیقات تخصصى 
و دریافت استعلام هاى لازم از مبادى قانونى مشخص 
شـد که این خـودرو سـال گذشـته به صـورت قاچاق 
وارد اسـتان شـده و در این پارکینگ پارك شده است. 
جانشین فرمانده انتظامى استان اصفهان با بیان اینکه 
کارشناسـان ارزش خـودروى مذکـور را 130 میلیارد 
ریال برآورد کردند اظهار کرد : تحقیقات براى شناسایى 

مالک یا مالکان خودرو نیز دردستور کار قرار گرفت.

نظارت بر توزیع مرغ منجمد
معاون سـلامت دامپزشکى اسـتان اصفهان گفت: در 
راسـتاى اجراى طرح نظارت بـر توزیع مرغ گوشـتى 
منجمد در استان، همزمان با سراسـر کشور این طرح 
در استان اصفهان نیز اجرا شـد. علیرضا ادیبان گفت: 
در این طرح 19 اکیپ و همراهى کارشناسان سازمان 
جهاد کشاورزى اسـتان در مدت دو روز از کارخانجات 
فرآورده هاى گوشـتى، سـردخانه ها، کشـتارگاه هاى 
طیور، مراکز بسـته بندى و مراکز عرضه سطح استان 
مورد بازدیـد و نظارت قـرار گرفـت. وى گفت: ضمن 
بررسـى وضعیت ذخیره سـازى گوشـت مرغ منجمد 
در سطح اسـتان، بر روند عرضه محصول مرغ منجمد 
تنظیـم بـازار در سـطح مراکز عرضـه و جلوگیـرى از 
هرگونه عرضه خارج از شـبکه این محصول پروتئینى 

نظارت شد.

شیراز – اصفهان
 کرى خوانى بر سر خاتم کارى

رئیس کمیته هاى ملــى موزه هاى ایران (ایکوم) با اشــاره 
به خشــکانده شــدن رودخانه زاینده رود اصفهان، گفت: 
سرمایه هاى طبیعى و فرهنگى این شهر به علت اینکه نگاه 

موزه اى نیست، کنار گذاشته شده است.
ســید احمد محیط طباطبایى ادامه داد: اصفهان اگر موزه 
آب داشــت و مدیریت آب را مطرح مى کرد آن وقت متوجه 
مى شدند که تمام رفتارهاى سال هاى گذشته ضد توسعه و در 

جهت تخریب آینده اصفهان بوده است.
رئیس کمیته هاى ملى موزه هاى ایــران (ایکوم) گفت: ما 
اصول اولیه را در این شــهر فراموش کردیم و سرمایه هاى 
طبیعى و فرهنگى خود را به علت اینکه نگاه موزه اى نداریم 

کنار گذاشــتیم و گویى به تازگى اصفهان را کشف کردیم 
و اینجا شهرى جدید اســت که آثار نو خلق کنیم و نباید به 

گذشته آن پرداخت.
وى با بیان اینکه موزه ماندن در گذشته نیست و مترقى ترین 
نوع نگاه آینده در گذشــته اســت، اظهار کرد : محور بیشتر 
نهادهاى بیــن المللى مانند ایکوموس، ایکوم و یونیســف 
مفهوم پایدارى است زیرا بعد از این همه سال اکنون در شرایط 
بحرانى قرار داریم که پایدارى اصل موضوعات فعالیت هاى ما 
است. وى تصریح کرد: توسعه اى که پایدارى شهر اصفهان را 
بر هم مى ریزد توسعه نیست ضد توسعه است که همه مفاهیم 

زندگى را مورد هجوم قرار مى دهد.

مدیرکل راه و شهرسازى استان اصفهان گفت: با اقدامات 
تکمیلى و ورود طــرح نهضت ملى مســکن به مرحله 
نازك کارى، شاهد بهره بردارى از فاز اول در نیمه اول سال 

1403 خواهیم بود.
علیرضا قارى قرآن اظهار کرد: طرح نهضت ملى مسکن در 
شهرهاى نایین، انارك و بافران در جلسه شوراى مسکن با 
حضور مدیرکل بنیاد مسکن استان اصفهان مورد بررسى 
قرار گرفت.  وى افزود: بخشى از پروژه در فاز اول توسط 
بنیاد مسکن آغاز شــده و در مرحله اسکلت بندى است و 
230 واحد از این پروژه در حال ساخت است که امیدواریم 
با اقدامات تکمیلى و ورود به مرحله نازك کارى، شــاهد 

بهره بردارى از فاز اول در نیمه اول سال 1403 باشیم.
مدیرکل راه و شهرسازى استان اصفهان افزود: این اقدام 
مهم نیازمند الزامات و تأمین بخــش خدمات، روبنایى 
و زیربنایى است و این جلســات در شهرستان به منظور 

پیگیرى پیشرفت پروژه هاى آغاز شده، برگزار مى شود.
وى با بیان اینکه موضوع لازم دیگر در شهرهاى نایین، 
بافران و انارك، مرحله الحــاق زمین و واگذارى به مردم 
است، گفت: طبق پیش بینى هاى انجام شده براى تداوم 
پروژه ها در شهرستان و با توجه به سیاست کلى وزارتخانه، 
پلاك ها به مردم اختصاص پیدا مى کند و ساخت بر عهده 

مردم قرار مى گیرد.

«مجردى» در فرهنگسراى کوثر

واژگونى لاله ها زیر پاى گردشگران

اصلاح هندسى ورودى و خروجى
 جایگاه CNG شهرضا

 نصف جهان نمایش کمدى «مجردى» با همکارى 
دفتر تخصصى هنرهاى نمایشى شهردارى اصفهان 

به روى صحنه مى رود.
این نمایش بــه نویســندگى و کارگردانى مرتضى 
ریحانى از 12 اردیبهشــت ماه تا 12 خرداد ماه هر 

روز ساعت 20 در فرهنگسراى کوثر به روى صحنه 
مى رود.

علاقه مندان به دیدن این نمایش کمدى مى توانند 
در این روزها در پردیس فرهنگى کوثر واقع در خیابان 

جى، خیابان مسجد على مراجعه کنند.

 نصف جهان روزنامه «اصفهان امروز» در شــماره 
ششم اردیبهشــت ماه خود در یادداشتى با عنوان 
«گردشگرى لاله هاى واژگون اســتان اصفهان 
در گــروى حفاظــت و فرهنگســازى» نوشــته: 
«اردیبهشت، بهشت استان اصفهان است و طبیعت 
زیباتریــن تصاویــرش را به نمایش مــى گذارد. 
دشــت لاله هاى واژگون زیباترین و دیدنى ترین 
جاذبه هاى گردشــگرى اســت که هدیه زاگرس 
به ایران بــوده و 14 یــا 15 گونه لالــه واژگون،

 در ایران شناســایى شده است و اســتان اصفهان 
شانس این را دارد که در اردیبهشــت میزبان این 
زیبایى باشد که فرصتى ویژه براى جذب گردشگر 

داخلــى و خارجى در اســتان اصفهان محســوب 
مى شود. اما به شرطى که نگرانى از بابت تخریب 

آن از بین برود.» 
در بخش دیگرى از این گزارش آمده است: «چند 
سالى است که حامیان و فعالان محیط زیست خطر 
نابودى لاله هاى واژگون در غرب اصفهان را که به 
دلیل عدم نظارت بر گردشگران و بازدیدکنندگان 
از دشت ها و زیســتگاه هاى این راســته نایاب از 
سوسن سانان است، گوشــزد کرده اند درحالى که 
هرسال شــاهد نابودى، تخریب و چیدن لاله هاى 
واژگون توســط برخى گردشــگران و سودجویان

 بوده ایم.» 

 نصــف جهــان روابط عمومى شــهردارى شــهرضا 
اعلام کــرد: اصــلاح هندســى ورودى و خروجى 
جایگاه CNG خیابان گاز بــا همکارى واحد موتورى 
معاونت اجرایى و خدمات شهرى شــهردارى انجام

 شد.

همچنین ایــن روابط عمومى بیان کــرد: لایروبى و 
لیگلاژ جوى هاى سطح شهر و بلوار امام خمینى(ره) 
هم در حال انجام است  و عملیات کاشت چمن فضاى 
سبز خیابان گاز و میدان ســردار سلیمانى هم در حال 

اجرا است.

کارمندانى که پشت میزشان نیستند!

یکى از مشــکلاتى که همواره شاهد آن هستیم رعایت 
نشــدن حقوق ارباب رجوع در ادارات و برخورد نامناسب 
برخى کارمندان با مردم است که به یک فرهنگ اشتباه 

تبدیل شده است.
در این ادارات برخى از کارمندان با وجود اینکه ســاعت 
کارى مشخصى دارند اما به بهانه هاى مختلف از جمله 
خوردن صبحانه، خــوردن چاى و اســتراحت گاهى تا 
یک ساعت پشــت میز خدمت خود نیستند و آن را ترك 
مى کنند و در این میان ارباب رجــوع  باید مدت زیادى 

معطل بماند تا در هر زمانى که کارمند دلش خواســت 
دوباره پشــت میزش حضور پیدا کند. این در حالى است 
که گاهى هم پیش مى آید کــه در برخى از ادارات ارباب 
رجوعان با رفتارهاى زشت و توهین آمیز کارمندان آن اداره 

مواجه مى شوند و حقوق ارباب رجوع رعایت نمى شود. 
این مشــکل هر روزه برخــى ادارات اســت که باعث 
گلایه هایى از ســوى ارباب رجوعان شده است و بدون 
شک اشراف مردم بر حقوق خود و پیگیرى حقوق ارباب 
رجوع، از طریق مراجع قانونى مــى تواند در کاهش این 

تخلفات نقش مؤ ثرى داشته باشد.

آب رسانى به منطقه کارگاهى طالخونچه 
پس از 30 سال 

 نصف جهان رئیس شوراى اسلامى شهر طالخونچه 
گفت: قیمت بلیت اتوبوس هاى واحد شهرى در سال  

1402 افزایش چندانى نخواهد داشت.
حمید هادى زاده بیان کرد: شــهردارى و شــوراى 
اسلامى شــهر طالخونچه اقدامات محدودى را در 
راستاى تحقق شعار ســال انجام داده است و ابزار 
قانونى لازم براى تحقق این مهم را در اختیار ندارد. 
وى با اشاره به اینکه اختیارات قانونى ما محدود است، 

افزود: ماهیت وظایف شهردارى به گونه اى تعریف 
شده است که نقش چندانى در مهار تورم ندارد.

وى با بیان اینکه طرح آب رسانى به منطقه کارگاهى 
طالخونچه پس از 30 ســال با همکارى شهردارى 
در راســتاى حمایت از اشــتغال انجام شد، گفت: 
صنعتگران این منطقه پیش از این آب شرب نداشتند 
و این طرح در راستاى رشد تولید و مهار تورم انجام 

شد.

نگاه روز

نهضت بزرگ آسفالت در کاشان
 نصف جهان شهردار کاشــان از آغاز نهضت بزرگ 

آسفالت در این شهر خبر داد.
حســن بخشــنده امنیه بیان کرد: با اجــراى این 
برنامه بالغ بر 50 هزار تن آســفالت در معابر شهر 
تا نیمه نخســت ســال جارى اجرا مى شود. وى با 
اشــاره به نشســت با پیمانکار تأمین قیر افزود: بر 
اســاس توافق صورت گرفته بالغ بر 2500 تن قیر 

بــه کارخانجات طرف قرارداد شــهردارى تحویل
 مى شود.

وى خاطرنشان کرد: از این میزان قیر، بیش از 50 
هزار تن آسفالت قابل تهیه است که در نقاط مختلف 
شهر اجرا مى شــود. به گفته شهردار کاشان، اعتبار 
مورد نظر بــراى اجراى این میزان آســفالت 750 

میلیارد ریال برآورد شده است.

مریم محسنى

دریا قدرتى پور

دعواى بین اصفهان و شــهرهاى دیگر به ابن ســینا و 
همدان ختم نشده، حالا خاتم اصفهان هم محل بحث و 

جدل با شیرازى ها شده است. 
این دعوا در روزهاى ابتدایى ســال جدید با گفته هاى 
نایب رئیس اتحادیه خاتم ســازان شیراز به اوج رسید تا 
جایى که او مقصر اصلى بى رونقى بازار خاتم شــیراز را 

ارزان بودن خاتم هاى اصفهان دانست.
چند سالى هســت که اصفهان به عنوان شهر جهانى 
صنایع دستى به طور رسمى به ثبت رسیده است. از سوى 
دیگر، دبیرخانه مرکزى شهر جهانى خاتم نیز در شیراز 
تأسیس شده است. شیراز و اصفهان از دیرباز در زمینه 
هنر خاتم کارى رقابت تنگاتنگى داشته اند، اگرچه اسناد 
تاریخى بیانگر آن است که خاستگاه خاتم کارى به شیراز 
برمى گردد اما محصولات این هنر دســت  ساز به طور 
انبوه در اصفهان تولید و عرضه مى شود و مى توان گفت 
که شهر اصفهان در این رقابت موفق تر عمل کرده است.

براى ساخت خاتم حالا چه اصفهانى باشد و چه شیرازى، 
صدها مثلث جفت به جفت قرار مى گیرند تا هنر خاتم 
خلق شــود. اما نظم، زیبایى و ظرافــت مصنوعات در 
خاتم کارى شــیراز نســبت به مصنوعات خاتم کارى 
شــده در اصفهان بیشتر اســت؛ چرا که در خاتم کارى 
شیراز، قطعات با اشکال هندسى به خوبى صاف و هموار 

مى شوند و سپس مورد استفاده قرار مى گیرند. 
فعالان صنایع دستى و خاتم کاران شیراز علت شهرت 
بى اندازه اصفهان را سبک خاتم سازان اصفهان مى دانند 
و مى گویند به این علت که سبک هنرمندان اصفهانى 
«بازارى تر» اســت و تنهــا بر «کمیــت کار» انرژى 
مى گذارند توانسته اند در این حوزه هم به موفقیت هاى 
خوب و مناسبى دست پیدا کنند و به همین دلیل است که 

تیراژ تولید خاتم در اصفهان بسیار زیاد است.
به گفتــه على گــودرزى، نایب رئیــس اتحادیه خاتم 
سازان شــیراز، از دیگر مســائلى که باعث شده خاتم 
اصفهان نســبت به شیراز شهرت بیشــترى پیدا کند، 
کم هزینه تر بودن آن است: «هزینه نیروى کار در خاتم 
سازى در اصفهان به مراتب از شیراز ارزان تر است که 
همین امر سبب ارزان شــدن و پایین آمدن هزینه تمام 

شده محصولات مى شود اما خاتم اصفهان به هیچ وجه 
کیفیت و ماندگارى خاتم شیراز را ندارد. قطعاً این مهم 
باعث افزایش هزینه ها مى شود و تمام این موارد سبب 
مى شود که قیمت یک محصول خاتم شیراز نسبت به 

اصفهان دو الى سه برابر گران تر شود.»
از سویى دیگر برخى از کارشناسان اصفهانى مى گویند 
سلایق هنرمندان شیرازى و اصفهانى با هم فرق دارد و 
همین موضوع باعث شده تکنیک تولید خاتم اصفهان و 
شیراز با یکدیگر تفاوت داشته باشد و به این معنا نیست 

که هنر خاتم کارى شیراز بهتر از اصفهان است.
از سوى دیگر به واسطه اینکه مواد اولیه اى که در خاتم 
سازى شیراز به کار برده مى شود استحکام بیشترى دارد 
و ماندگارتر است به همین خاطر این شائبه ایجاد شده که 
خاتم شیراز برتر از خاتم سازى اصفهان است. حالا این 
ســئوال پیش مى آید که پس چرا خاتم شیراز نسبت به 

اصفهان سرزبان ها نیفتاده و مغفول مانده است؟
نایب رئیس اتحادیه خاتم سازان شیراز با اشاره به اینکه 
اگر این دو مؤلفه وجود نداشته باشــد نمى توان شاهد 
رونق صنایع دستى بود مى افزاید: با توجه به اینکه خاتم 

یکى از سرآمدترین محصولات صنایع دستى در شیراز 
اســت اما در حال حاضر به دلایل زیادى مغفول مانده 
اســت. در حال حاضر با وجود ارزان بودن، محصولات 
خاتم شیراز مورد استقبال گردشگران قرار نمى گیرد به 
این علت که تعداد ورودى خاتم شیراز به بازار کم است 
و در حال حاضر تمام محصولات در کشــور چین تولید 
مى شود و گردشگران احســاس نیازى به خرید صنایع 
دستى از شیراز پیدا نمى کنند و این در حالى است که از 
هر 100 گردشگر چینى تنها حدود 7 الى 8 نفر از خرید 

خاتم استقبال مى کند.
نایب رئیس اتحادیه خاتم سازان شیراز در ادامه با اشاره 
به اینکه میزان صادرات خاتم به بســیارى از کشورها 
بسیار اندك اســت، ادامه مى دهد: تنها تعداد اندکى از 
تولیدکنندگان محصولاتشان را به دیگر کشورها صادر 

مى کنند.
وى گفت: به رغم اینکه در سال هاى قبل از کرونا فعالان 
خاتم و صنایع دستى محصولاتشــان را به کشورهایى 
مانند قطر و ایتالیا ارســال مى کردند اما متأسفانه بعد از 

بیمارى کرونا تمام این اتفاقات قطع شد.

ثبت 19 غذا و 12 مهارت پخت در میان فهرست میراث 
ناملموس کشــورمان، اصفهان را در زمره شــهرهاى 
گردشگرى خلاق قرار داده است. در واقع در کنار جاذبه 
هاى طبیعى و تاریخى اصفهــان، یک جاذبه دیگر هم 
وجود دارد که مــى تواند باعث جذب گردشــگران به 

اصفهان شود.
پیشینه خوراك هاى بومى اصفهان از دیرباز مورد  توجه 
گردشــگران داخلى و خارجى بوده اســت، شهرتى که 
منتهى مى شود به چند غذاى خاص در اصفهان، در حالى 
که تنوع خوراکى ها و شیرینى ها در اصفهان بیش از آن 
چیزى است که شهرت یافته است و بخشى از این غذاها 

همچنان ناشناخته باقى مانده است.
اگر به پیشینه خوراکى ها و غذاهایى که سر سفره ها در 
اصفهان گذاشته مى شود توجه کنیم متوجه مى شویم 
که ارزش غذاها و خوراك هاى سنتى اصفهان تنها به 
رنگ و طعم آنها نیست؛ بلکه، جلوه اى از درایت و مهارت 
پیشینیان این خطه را نشان مى دهد که تا امروز به عنوان 
گنجینه اى از هنر طباخى و آشپزى در یادها و خاطره ها 
مانده است. در واقع گردشــگرى غذا روى دیگر میراث 
کهن اصفهان است که به شــکل ناملموسى در زندگى 
اصفهانى ها جارى است و همانند گوهرى ناشناخته در 

توسعه و جذب گردشگر مؤثر است.
بنابر اظهارات کارشناسان، حدود 22 نوع خوراك سنتى 

و دسر و شیرینى      جات در شهر اصفهان وجود دارد؛ گرچه 
همه این خوراك      ها در رستوران ها ســرو نمى شود، اما 
کماکان در ســفره مردم جاى دارد و برخى دیگر نیز از 

شهرت ملى و جهانى برخوردار است. 
چند ســالى هســت که در بومگردى هــا و در بخش 
گردشگرى محلى اصفهان شــاهد هستیم که تعدادى 
از غذاهاى مشــهور و بومــى اصفهان هــم طبخ و به 
گردشــگران ارائه مى شــود اما به گفته کارشناسان، 

پتانسیل هاى مغفول مانده در این زمینه زیاد است.
به گفته کارشناسان، اگر گردشــگران بتوانند در نحوه 
آماده سازى این غذاها مشارکت داشته و در پخت و آماده 
سازى آن و نهایت چشیدن و میل کردن خوراکى هاى 
سنتى همکارى داشته باشــند، تجربه هاى دست اولى 

خواهند داشت. 
در همین رابطه حسین دهقان منشادى، فعال گردشگرى 

هم تأکید کرده که تورهاى گردشــگرى با ترکیبى از 
گردشگرى خلاق و خوراك مى توانند در توسعه توریسم 

و جذب گردشگر کمک شایانى کنند.
او از روى دیگــر ارتقاى گردشــگرى در این رابطه نیز 
صحبت کرده و گفته: برندســازى گردشگرى خوراك، 
کار عجیب و شــگفت انگیزى نیاز نــدارد. همین که 
خوراك هاى ایرانى به عنوان میراث فرهنگى ناملموس 
شناسایى و ثبت ملى شــده و پرونده هاى آن براى ثبت 
جهانى در یونســکو آماده و رایزنى هــاى فرهنگى و 
سیاسى انجام و پرونده ثبت شهرهاى خلاق گردشگرى 
خــوراك براى عضویت در شــبکه شــهرهاى خلاق 
یونسکو تدوین شود، اولین و مهمترین گام برداشته شده

 است.
وى همچنین بــر اهمیت کیفیت، امنیت و بهداشــت 
مواد غذایى در توســعه گردشــگرى خــوراك تأکید 
کرده و افزوده: صنعت گردشــگرى صنعت خدمات و 
مهمان نوازى اســت؛ به طور کلى مشــکل بزرگى که 
ما  با آن مواجه هســتیم ارائه خدمات با کیفیت است و 
استانداردهاى بین المللى آن طور که باید و شاید در کشور 
ما رعایت و اجرا نمى شود. استانداردسازى رستوران ها 
و مراکز پذیرایى و ارائه صحیح خدمــات در این حوزه 
بسیار مهم و مورد توجه ویژه گردشگران خارجى است؛ 
در 10 سال گذشته اتفاقات مثبتى در این بخش افتاده، 

اما کافى نیست.

سفره پهن گردشگرى غذاى اصفهان

معاون حفاظت و بهره بردارى شرکت آب منطقه اى اصفهان گفت: حجم 
ذخیره سد زاینده رود به 517 میلیون متر مکعب رسید.

محمود چیت یان با اشاره به آخرین وضعیت سد زاینده رود اظهار کرد: حجم 
آب سد زاینده رود 517 میلیون مترمکعب است که این عدد سال گذشته 
355 میلیون متر مکعب و در متوســط بلندمدت 868 میلیون متر مکعب 

بوده است.
وى افزود: خروجى سد زاینده رود از ابتداى سال آبى جارى تا امروز 379 
میلیون متر مکعب بوده است که در مقایسه با سال گذشته که 430 میلیون 
متر مکعب بوده 12 درصد و نسبت به بلندمدت 40 درصد کاهش را نشان 

مى دهد.

معاون حفاظت و بهره بردارى شــرکت آب منطقــه اى اصفهان درباره 
وضعیت بارش ها توضیح داد: بارش ها تا کنون در ایستگاه شاخص چلگرد 
1455 میلیمتر بوده و نسبت به سال گذشته 24 درصد افزایش داشته است.
چیتیان افزود: متوسط ورودى سد زاینده رود 104 و متوسط خروجى 68 

مترمکعب بر ثانیه است.

ذخیره سد زاینده رود به 517 میلیون متر مکعب رسید

لادن ایرانمنش
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نحوه پیدا کردن پسورد واى فاى در ویندوزویژگى هاى گوشى اختصاصى شیائومى براى دختران
شــیائومى داراى مجموعه اى از گوشى هاى هوشمند 

دخترانه مانند Civi و Civi۱S است.
گوشــى هاى شــیائومى ســیوى در چین به فروش 
مى رسند و افرادى را که عاشق عکاسى و فیلم بردارى با 
دوربین هاى جلوى متمایز هستند، هدف قرار مى دهند.

این شرکت چینى اواخر سال گذشته از گوشى هوشمند 
Xiaomi Civi2 رونمایى کــرد و اکنون، در حال آماده 

سازى براى عرضه نسل سوم گوشى هاى زنانه است.
یک گزارش درز یافته مشخصات اصلى گوشى جدید 

شیائومى با نام Xiaomi Civi3 را فاش کرده است.
این گزارش توضیح داده اســت که شــیائومى سیوى 

3، مجهــز بــه پردازنده پیشــرو 
Dimensity8200 مدیاتــک 
خواهــد بــود و داراى دوربین 50 

مگاپیکسلى است که نسخه جدید را از همه نظر جذاب 
مى کند.

 Xiaomi Civi3 با صفحه نمایــش Full HD + با نرخ 
رفرش 120 هرتز عرضه خواهد شد و به صفحه نمایش 
خمیده 6.55 اینچى AMOLED مجهز خواهد بود که 
 Mi و Civi، Redmi در بسیارى از گوشــى هاى مدل

استفاده شده است.
Xiaomi Civi3 داراى یک سنســور 50 مگاپیکسلى 
دوربین اصلى پشــتى از نوع سونى IMX۸۰۰ است که 
شیائومى در گوشى هاى پرچمدار خود یعنى شیائومى 

13 و ردمى K۶۰ پرو عرضه کرده است.
ایــن گوشــى هوشــمند آینــده مجهــز بــه 
مگاپیکســلى   32 جلــوى  دوربیــن  دو 
خواهــد بــود و دوربیــن جلوى گوشــى

 LED از واحد هــاى فلاش Xiaomi Civi3 
دوگانه پشــتیبانى مى کند که با نور جلو براى 
گرفتن سلفى هاى روشن تر در شرایط کم نور 

کار مى کنند.
شــیائومى احتمالاً در آوریل آینده گوشــى 
شیائومى Civi3 را عرضه خواهد کرد و به نظر 
مى رسد این گوشى در خارج از چین عرضه نشود.

از دو طریق مى  توانید نسبت به پیدا کردن رمز واى فاى 
خود اقدام کنید. اگر از کامپیوتر و لپ تاپ استفاده مى کنید 
از طریق ویندوز مى توانید رمز واى فاى را به دست آورید.

 امروزه استفاده از اینترنت واى فاى به یک امر ضرورى 
تبدیل شده است و همه براى جلوگیر از حملات هکر و 
سوءاستفاده هاى احتمالى یک رمز پیچیده، شامل اعداد، 
حروف و کاراکتر ها انتخاب مى کنیم. اگر در گذشته از 
واى فاى براى هر دستگاهى از جمله لپ تاپ، کامپیوتر، 
تبلت و تلفن همراه اســتفاده کرده ایــد، براى مراجعه 
بعدى و استفاده از واى فاى، دیگر نیازى به وارد کردن 
رمز نخواهید داشت. اما ممکن است بخواهید دستگاه 
جدیدى را به واى فاى متصل کنید و متوجه شوید اصلا 
آن را به یاد نمى آورید. اما نباید نگران باشید. براى این 

منظور راه هایى مختلفى وجود دارد.
چگونه رمــز واى فاى متصل به لپ تاپ را به دســت 

آوریم؟
اگر از لپ تاپ یا کامپیوتر رومیزى خود به یک شــبکه 
واى فاى متصل شده باشــید، رمز عبور آن در سیستم 
ذخیره مى شود؛ بنابراین شــما مى توانید رمز واى فاى 
خود را در به راحتى در سیســتم جســتجو کنید. براى 

جستجوى گذرواژه شبکه واى فاى در ویندوز چندین 
روش وجود دارد.

پیدا کردن رمز واى فاى که در حال حاضر 
به آن متصل هستید (ویندوز)

 Control and Center براى این کار ابتدا به قســمت
Sharing در Control Panel میرویم. ســپس بر روى 

آیکون Wireless Network در نوار وظیفه راست کلیک 
 “Open Network and Sharing Center” کرده و روى
 Control کلیک مى کنیم. همچنین مى توانیــم فقط به
 Panel> Network and Internet> Network and

Center Sharing Center برویــم. در این قســمت 

بر روى نام اتصال Wi-Fi فعلى کلیــک مى کنیم. روى 
پنجره وضعیت واى فاى که ظاهر مى شود، روى دکمه 
Wireless Properties کلیــک مى کنیم. براى دیدن 

گذرواژه پنهان، روى برگــه ”Security“ کلیک کرده و 
کادر ”show characters“ را فعال مى کنیم.

روش هاى بازیابى رمز واى فاى
از دو طریق مى  توانید نسبت به پیدا کردن رمز واى فاى 

خود اقدام کنید. اگر از کامپیوتر و لپ تاپ استفاده مى کنید 
از طریق وینــدوز مى توانید رمز واى فاى را به دســت

 آورید.

آموزش پیدا کردن رمز واى فاى از طریق 
ویندوز

از طریق ویندوز مى توانید به روش هاى مختلف پسورد 
واى فاى را به دســت آورید. مهم نیســت ویندوزتان 
چه نسخه اى باشــد، مى توانید مراحل زیر را روى تمام 

نسخه هاى ویندوز پیاده سازى کنید.

پیدا کردن پسورد واى فاى در ویندوز 10
روش اول: اگر ویندوز نصب شــده بر روى کامپیوتر و 

لپ تاپ شما ویندوز 10 است، کار بسیار 
آسان خواهد بود؛

چراکــه بازیابــى پســورد، یکى از 
قابلیت هــاى ویندوز 10 محســوب 
مى شود. کافى اســت مراحل زیر را 

دنبال کنید:
 Network ،در منوى اســتارت

Connections را تایپ کنید.

پس از مشاهده منو، بر روى شبکه واى فاى مورد نظر 
کلیک راست کرده و گزینه status را انتخاب کنید.

بــا انتخــاب Wifi Properties، در صفحــه جدید، 
Security را انتخاب کنید.

قســمت Show Characters را فعال کنید. به همین 
راحتى پسورد نمایان خواهد شد.

روش دوم: روى منوى استارت کلیک راست کنید.
گزینه Power Shell را انتخاب کنید.

عبارت netsh wlan show profiles را تایپ و اینتر را 
کلیک کنید. در پنجره بازشده، لیست شبکه هاى واى 
فاى که به آن ها متصل شده اید را مشاهده خواهید کرد.

بر روى شــبکه مورد نظر کلیک کــرده و عبارت 
 netsh wlan show profile

 name=wifiname key=clear

را تایپ کنید. نکته اى که وجود دارد این 
 wifiname است که باید به جاى کلمه
نام شــبکه را درج کنید. در قسمت 
Security مى توانید رمز واى فاى 

را مشاهده کنید.

اگر تا به حال گوشى هوشمند خود را در یک مکان عمومى شارژ کرده 
باشید، ممکن است خود را گرفتار juicejacking کرده باشید. «جوس 
جکینگ» به حملات هکرى به تلفن هاى همراه گفته مى شود که 
توســط درگاه هاى شــارژ تلفن همراه در مکان هاى عمومى مانند 

فرودگاه ها، هتل ها، و رستوران ها صورت مى گیرد.
 کارشناســان  Naked Security مى گویند زمانى که از کابل هاى 
USB اســتفاده مى کنید که برق و داده را حمل مى کنند، مى توانید 

خود را در معرض«جوس جکینگ» قرار داده باشــید. اگر نیاز دارید 
گوشــى خود را در مکانى مانند فرودگاه یا قطار شارژ کنید، ممکن 
است وسوسه شوید که از شارژرهاى رایگانى که در این مکان هاى 
عمومى مى بینید، استفاده کنید. این مى تواند یک اشتباه بزرگ باشد. 
کارشناسان هشدار مى دهند که از کابل USB مى تواند گوشى شما را 

شارژ کنند اما همزمان که به دستگاه شما وصل شده ، داده هاى گوشى 
شما را نیز دریافت مى کند.

کاربران که با آیفون یا گوشى هاى داراى سیستم عامل اندروید کار 
 USB مى کنند، در صورت اتصال به یکى از این ایستگاه هاى شارژ
مشکوك پیامى را مشاهده مى کنند. از شما پرسیده مى شود که آیا به 
اتصال اعتماد دارید و مى خواهید به رایانه اجازه دسترسى به دستگاه و 

داده هاى آن را بدهید. براى ایمن ماندن از «جوس جکینگ» باید 
روى گزینه «اعتماد نکنید» کلیک کنید.

فقط اگر واقعا مى خواهید داده ها را در دستگاهى آپلود کنید، روى 
گزینه «اعتماد» کلیک کنید. بیشتر اوقات مى توانید بدون 
آپلود اطلاعات شــارژ کنید. FCC  (کمیسیون ارتباطات 
فدرال) و FBI (اداره تحقیقات فدرال آمریکا) اخیرا در مورد 

«جوس جکینگ» هشدار داده اند.
کمیســیون ارتباطات فدرال در این باره هشــدار داده اســت: اگر 
باترى گوشى شــما رو به اتمام است، توجه داشــته باشید که شارژ 

شما در ایستگاه هاى شارژ کردن دستگاه الکترونیکى 
 ،USB مانند مواردى که در رایگان پورت

فرودگاه هــا و 

لابى هتل ها یافت مى شود، ممکن است عواقب ناگوارى داشته باشد.
طبق توصیه این کمیسیون در صورت استفاده از کابل هاى شارژ در 
ایستگاه هاى رایگان شارژ شما مى توانید قربانى «جوس جکینگ» 
شوید که تاکتیک دیگرى براى سرقت سایبرى است. اداره اف بى آى  
دنور در یک رشته توئیت در این باره نوشت: از استفاده از ایستگاه هاى 
شــارژ رایگان در فرودگاه ها، هتل ها یا مراکز خرید خوددارى کنید. 
بازیگران بد راه هایى براى استفاده از پورت هاى USB عمومى براى 
معرفى بدافزار و نرم افزار نظارت بر دســتگاه ها پیدا کرده اند. شارژر 
و کابل USB خود را همراه داشته باشــید و به جاى آن از پریز برق 

استفاده کنید.
اگر به این قضیه شک دارید، کارشناسان Naked Security در چند 
خط توصیه هایى در این ارتباط ارائه داده اند. اولین مورد این است: اگر 

مى توانید از استفاده از کانکتورها یا کابل هاى شارژ ناشناس خوددارى 
کنید. همیشه بهتر است شارژر خود را همراه داشته باشید.

آن ها در ادامه توصیه کرده اند: قبل از اتصال تلفن خود به شــارژر یا 
رایانه، آن را قفل یا خاموش کنید. این مى تواند به شما کمک کند بدون 
اشتراك گذارى داده هاى خود، گوشى را شارژ کنید. این کارشناسان 
همچنین از شما مى  خواهند قبل از اینکه خطر استفاده از رایانه یا شارژر 
ناشناخته اى را بپذیرید، به هیچ یک از دستگاه هاى متصل به آیفون 

خود اعتماد نکنید.
دسترســى تصادفى رایانه ها به دستگاه شــما تا حد زیادى به دلیل 
اطلاعات زیادى که افــراد در تلفن هاى هوشــمند نگه مى دارند، 
خطرناك است. این شامل اطلاعات بانکى و گذرواژه هاى مهم ترین 

برنامه هاى شما مى شود.

رمزگذارى، ســپر حفاظت از داده هــاى مهم و اطلاعات 
حساس در اینترنت اســت که مانع از افتادن آن به دست 

افراد غیر مجاز مى شود.
ســیمران مان، کارشــناس امنیت در انجمن ارتباطات و 
فناورى اطلاعات بیــت کام در آلمان، گفــت: با تکیه بر 
رمزگذارى، فایل هاى جداگانه، کل هارد دیســک یا حتى 
حافظه یک گوشى هوشمند یا تبلت از دسترسى غیرمجاز 
محافظت مى شوند؛ علاوه براین افراد خارجى نمى توانند 
داده ها را بخوانند حتى اگر حافظه حذف شده و دردستگاه 

دیگرى نصب شود.
یکى دیگر از دلایل تکیه بر رمزگذارى ممکن است احراز 
هویت ایمن باشد. به عنوان مثال، با پیام هاى ایمیل، پیام ها 
را مى توان بدون رمزگذارى تغییــر داد و گیرنده نمى داند 
که آیا این پیام ها توسط فرستنده به این روش ارسال شده 

است یا خیر. رمزگذارى تضمین مى کند که 
فرستنده همان شخصى است که ایمیل 

را ارسال کرده است.
کاربــر داراى ویژگى هــاى حفاظتى 

زیادى در اینترنت است.
ویتوریو برتوچى، کارشــناس امنیتى در 

شــرکت فناورى اطلاعــات Okta، گفت: 
 HTTP اگر وب سایت مورد بازدید از طریق پروتکل

کار مى کند و نه پروتکل رمزگذارى شده  HTTPS، همه 
مرورگرها به کاربر هشدار مى دهند.

 مرورگرها معمولاً در صورت اصرار کاربر براى دسترسى 
به یک پروتکل، به مراحل اضافى نیاز دارند.

برنامه هاى رمزگذارى
 اگر کاربر بخواهد رایانــه یا لپ تاپ خــود را ایمن کند، 
مى توانــد به برنامــه هاى رمزگــذارى تعبیه شــده در 
بسیارى از سیســتم عامل ها اعتماد کند؛ به گونه اى که 
 Microsoft در رایانه هــاى مجهز به Bitlocker برنامه
Windows یا برنامه Filevault در دستگاه 

هــاى Mac OS  یا برنامــه LUKS در 
سیستم عامل لینوکس وجود دارند.

فرآیند رمزگذارى تنها بــه چند کلیک 
ماوس نیاز دارد.

 Computer" کریســتوف دى لیو "از مجله آلمانى
Bild" در توضیح ایــن موضوع گفت: فرآیند 

رمزگــذارى در رایانــه هــاى 
ویندوزى بــا کلیــک بر روى 
پوشــه مربوطه با دکمه سمت 
راســت ماوس و سپس انتخاب 
گزینه هــاى "Properties" و 
"Advanced" وگذاشــتن یک 

تیک در مقابــل آیتم "رمزگذارى 
محتوا" انجام مى شود.

در رایانه هاى مک، گزینه رمزگذارى 
داده ها را مى توان در تنظیمات سیستم در 

منوى "امنیت و حفاظت از داده" در تب "Filevault" پیدا 
کرد. مدل هاى اخیر دستگاه هاى تلفن همراه سطح خوبى 

از امنیت را ارائه مى دهند.
ویتوریو برتوچى توضیح داد: هر آیفونــى که با رمز عبور 
محافظت مى شــود رمزگذارى شده اســت و تلفن هاى 
اندرویدى به طور اســتاندارد از نســخه 10 سیستم عامل 

موبایل به بعد رمزگذارى شده اند. 
برنامه هاى پیام رســانى فــورى اغلب شــامل فناورى 
رمزگذارى سرتاسرى مى شــوند، با این حال ادیز ترکان 
توصیه به احتیــاط کرده و افزود: پین همیشــه به صورت 
رمزگذارى شــده در گوشــى هوشــمند یا تبلــت ذخیره

 نمى شود.
ادیز ترکن گفت: نرم افزار رمزگذارى هنگام خاموش بودن 
کامپیوتر از فایل ها، پوشــه ها و هارد دیسک ها به خوبى 
محافظت مى کند، امــا زمانى که کامپیوتــر به اینترنت 
متصل اســت، کاربر باید علاوه بر به روز رســانى منظم، 
کامپیوتر را در برابــر حمــلات دزدى الکترونیکى ایمن 

کند.
 هنگام کار با شــبکه هاى اینترنت باز یا نقاط دسترســى 
اینترنت در شــبکه هاى Wi-Fi باید مراقــب و محطاط 

بود.
علاوه بر برنامه هاى رمزگذارى از پیش نصب شــده در 
سیســتم عامل هاى مختلف، در حال حاضر بســیارى از 

برنامــه هاى دیگــر موجــود هســتند که مــى توانند 
بــراى محافظــت از فایل ها یا دیســک هاى ســخت 
اســتفاده شــوند، ماننــد برنامــه GPG۴win بــراى 
پیــام هــاى ایمیــل، فایل هــا و پوشــه هــاى فایل، 
یــا برنامــه Veracrypt کــه عمدتــاً بــا رمزگذارى 

حامل هاى داده مشخص مى شود.
ویتوریو برتوچى توصیه کرد کــه ابتدا باید ابزارهاى تعبیه 
شده در سیســتم عامل ها را امتحان کنید. از آنجایى که 
بخشــى از سیســتم عامل اســت، امکان خوانده نشدن 
اطلاعات کاربــر بــا نصــب به روزرســانى هاى آینده 
کاهــش مى یابد، عــلاوه بر این، ســایر شــرکت هاى 
رمزگذارى داده ها همان ســطح پایــدارى داده ها را ارائه 

نمى کنند.

مصرف منابع دستگاه
اساساً همه داده هاى ذخیره شده در رایانه نباید رمزگذارى 
شوند. سیمران مان افزود: رمزگذارى فقط مزایا ندارد، بلکه 
معایبى نیز دارد، زیرا منابع دستگاه مانند زمان محاسبات را 
مصرف مى کند که با دستگاه هاى کارآمدتر قابل مشاهده 
است، بنابراین نباید عملکرد رمزگذارى در همه دستگاه ها 
به صورت استاندارد فعال شود، به علاوه بازیابى اطلاعات 
از یک رســانه داده رمزگذارى شــده یا خراب دشــوار یا 

غیرممکن است.

 تنها راه محافظت 
از داده ها 

در اینتــرنت 
گوگل به تازگى ویژگى جدید آرشیو خودکار (Auto-archive) را براى اپلیکیشن هاى اندرویدى 

اعلام کرده است که به مشکل محدودیت فضاى ذخیره سازى این گوشى ها پایان مى دهد.
ویژگى جدید که در وبلاگ طراحان اندروید (Android Developers) اعلام شــده است، به 
کاربران این امکان را مى دهد که حدود 60 درصد از فضاى ذخیره سازى اپلیکیشن را آزاد کنند، 
بدون این که اپلیکیشن یا اطلاعات کاربرى خود را حذف کنند. طراحان باید این ویژگى را به 
اپلیکیشن هاى خود اضافه کنند و پس از آن، کاربران مشاهده خواهند کرد که این ویژگى، به 

عنوان یک گزینه جدید ظاهر مى شود.
این ویژگى عمدتا در قالب یک پنجره پاپ آپ، وقتى تلاش مى کنید یک اپلیکیشن جدید را در 
دستگاه اندرویدى که ظرفیت ذخیره سازى آن به پایان رسیده است، نصب کنید، ظاهر مى شود. 
اگر این گزینه را انتخاب کنید، اپلیکیشن هایى که بلااستفاده مانده اند، به صورت خودکار آرشیو 

مى شوند تا فضا براى اپلیکیشن جدید، آزاد شود.
با آیکن ابرى با فلش رو به پایین که روى آیکن اصلى اپلیکیشــن ظاهر خواهد شد، مى توانید 
تشخیص دهید که کدام اپلیکیشن ها به صورت خودکار بایگانى شده اند. گوگل مى گوید اندروید 
با آرشیو کردن اپلیکیشن هایى که کمتر استفاده مى شود، شروع مى کند و به این ترتیب، احتمال 

این که کاربر بدون یک اپلیکیشن مهم بماند را محدود مى کند.
اما اگر کاربر بخواهد دوباره اســتفاده از یک اپلیکیشن آرشیو شده را شــروع کند، مى تواند به 
سادگى براى دانلود مجدد، روى آیکن آن ضربه بزند. البته با فرض این که گوشى کاربر فضاى 

ذخیره سازى کافى دارد و اپلیکیشن همچنان در فروشگاه گوگل پلى در دسترس است.
همه اپلیکیشن ها نمى توانند اجازه آرشیو خودکار را بدهند و طبق اعلام گوگل، این ویژگى محدود 
به اپلیکیشن هایى است که با استفاده از فرمت App Bundle اندروید منتشر شده اند. اما با توجه 
به این که این فرمت از اوت 2021، براى اپلیکیشن هاى اندروید اجبارى شده است، احتمالا یک 

گزینه جدید مفید براى اکثر اپلیکیشن هاى اندرویدى خواهد بود.
اندروید در خصوص عرضه ویژگى آرشیو خودکار اپلیکیشن ها، از iOS عقب بوده است. ویژگى 
"آفلود اپلیکیشن هاى بلااستفاده" (Offload Apps Unused) تقریبا شش سال است که در 
آیفون وجود دارد و با نسخه iOS11 به این گوشى وارد شد و همچنان یکى از بهترین راه ها براى 

آزاد کردن فضا در آیفون به شمار مى رود.
البته لزوما یک ویژگى ایده آل براى همه نیســت. این ویژگى در گوشى اندروید مانند iOS به 
جاى این که در وضعیت پیش فرض باشد، یک گزینه انتخابى است، زیرا مى تواند کاربر را بدون 

اپلیکیشن مورد علاقه اش، سرگردان نگه دارد.
به عنوان مثال، وقتى کاربر مى خواهد یک اپلیکیشن جدید را نصب کند، "آفلود اپلیکیشن هاى 
بلااستفاده" در کوتاه مدت مفید است، اما کاربر به راحتى فراموش مى کند که آن را فعال کرده است 
و اگر جایى بدون پوشش شبکه یا واى فاى باشد و اپلیکیشنى که فکر مى کرد نصب دارد، به جاى 

وضعیت نصب شده، در حالت آفلود قرار داشته باشد، نمى تواند آن را باز کند.
 با این حال، داشتن این گزینه، مطمئنا به طور کلى مفید است. 

احتمالا اندروید به زودى صاحب گزینه مشابهى مى شود که شاید به همراه اندروید 14 عرضه شود 
و این موضوع به زودى روشن خواهد شد.

اضافه شدن
 یک قابلیت مفید آیفون
 به گوشى هاى اندروید
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آیا تعریق بعد از خوردن غذاهاى قندى خطرناك است؟
در حالت ایده آل، بهترین راه براى جلوگیرى از اثرات نامطلوب قند بر روى 
بدن شما، کاهش مصرف مواد قندى است با این حال، براى کسانى که 
رژیم غذایى مملو از قند و پر از شیرینى ها و نوشابه ها دارند، کنار گذاشتن 

شکر ممکن است کار دشوارى باشد.
به طور کلى افراد گاه به گاه از مصرف خوراکى شیرین لذت مى بردند با 
این حال، این روزها، مردم کمى بیش از حد از میان وعده هاى شــیرین 

لذت مى برند.
وقتى اثرات مضر قند روى بدن از جمله پوسیدگى دندان، درد مفاصل، 
مشــکلات کبدى و بیمارى قلبى را در نظر بگیریم، مصرف مواد قندى 
مى تواند به یک مشکل تبدیل شود. در واقع، تقریبا هر قسمت از بدن فرد 

مى تواند تحت تاثیر منفى مصرف بیش از حد قند قرار گیرد.

علاوه بر اثرات آشکارى که شــکر بر بدن شما مى گذارد، راه هاى کمتر 
شناخته شــده و موذیانه ترى نیز وجود دارد که مى تواند سلامت شما را 
ویران کند. شکر مى تواند باعث شود کبد شما چربى اضافى ذخیره کند و 
منجر به وضعیتى به نام کبد چرب شود. این مورد مى تواند احساسات شما 
را دستکارى، شما را افسرده و ولع مصرف قند بیشترى در شما ایجاد کند.
بر اساس مطالعه اى که در سال 2022 در مجله شیمى بیولوژیکى منتشر 
شــد، مولکول هاى قند معروف به گلیکان مى تواننــد عاملى در ایجاد 
بیمارى آلزایمر باشند، همچنین مى توانند اثرات درازمدت مخربى داشته 
باشــند. وقتى همه این اثرات مضر در نظر گرفته مى شود، جاى تعجب 
نیست که قند مى تواند باعث عرق کردن فرد نیز شود اما فقط سوال این 

است که چرا این اتفاق رخ مى دهد.

وقتى یک وعده غذایى حاوى قند زیاد مصرف مى کنید، این مواد قندى 
مى توانند منجر به تولید بیش از حد انســولین در بدن شــوند. انسولین 
قند را به انرژى تبدیل مى کنــد و وقتى بدن شــما در یک زمان بیش 
از حد آن را تولید کند، مى تواند منجر به شــرایطى شــود که به عنوان 
هیپوگلیسمى واکنشى شــناخته مى شود. هیپوگلیســمى واکنشى که 
به عنوان هیپوگلیسمى پس از غذا نیز معروف شده است، معمولا در عرض 
چند ساعت پس از خوردن غذا رخ مى دهد و با علائمى مانند ضربان قلب، 

لرزش، تحریک پذیرى و البته عرق کردن مشخص مى شود.
اگرچه به طور کامل مشخص نیســت که چه چیزى باعث این وضعیت 
مى شود اما تصور این است که هیپوگلیسمى واکنشى با ترشح انسولین 
اضافى ایجاد مى شود و منجر به کاهش سطح قند خون شما خواهد شد.

 همچنین ممکن است شیرینى خالص هر چیزى که مصرف مى کنید، 
بتواند این پاسخ را فعال کند. به عنوان مثال، شکر سفره در مقیاس حدود 
1.0 شیرینى دارد، در حالى که شیرینى فروکتوز که در میوه ها و نوشابه ها 
یافت مى شود، حدود 1.7 اســت. علاوه بر این، آب نبات معمولى شما 

حاوى حدود 24 گرم یا 6 قاشق چایخورى شــکر دارد که مى تواند 
باعث واکنش فیزیکى شود.

چاى گل رز در طول تاریخ کاربرد هاى زیادى در سلامتى و تندرستى 
دارد. خواص دارویى رز ســال ها است که شــناخته شده و مورد بهره 
بردارى قرار مى گیرد. تصور مى شــود که درد هاى قاعدگى را کاهش 
مى دهد، سیســتم ایمنى را تقویت مى کند، تسریع در بهبود بیمارى، 
بهبود هضم، ســم زدایى بدن، تحریک خلق و تنظیم چرخه خواب از 

دیگر فواید آن است.

چاى رز چیست؟
چاى رز، به سادگى، از شکوفه هاى 

کامل گل رز یا خود گلبرگ هاى 
رز (پس از خشــک 

شدن) تهیه مى شود. این یک نوع چاى محبوب خاورمیانه است، اما 
در سراسر جهان از آن لذت مى برند. شــاید فواید بسیار زیاد این چاى 
 ،A پلى فنول ها، ویتامین ،C در نتیجه غلظت بالاى احتمالى ویتامین
مواد معدنى مختلف، میرسن، کورستین و سایر آنتى اکسیدان ها باشد.

گمان مى رود افزودن چاى گل رز به رژیم ســلامتى شما به تسکین 
شــرایط مختلفى کمک مى کند که ممکن است شــامل آرتریت تا 
درد هاى قاعدگى باشد. برخى نیز این چاى را براى مشکلات گوارشى 
و بى خوابى مفید مى دانند. این چاى از کل شکوفه ها یا گلبرگ ها گل 

به دست مى آید.

 ممکن است به بهبود خلق و خو کمک کند
کیفیت طبیعى نشاط آور چاى مى تواند آن را براى کسانى که ممکن 
است احســاس افســردگى یا اســترس بیش از حد دارند، 
گزینه اى عالى تبدیل کنــد. در حالى که 
هیچ تحقیق بالینى براى حمایت از این ادعا 
وجود ندارد، کسانى که به مزایاى طب 
جایگزین اعتقاد دارند ممکن است 
پیشنهاد دهند که چاى گل رز 
ممکن اســت تأثیر مفیدى بر 

افســردگى را افرادى که 

تجربه مى کنند داشته باشد.

 ممکن اســت سیستم 
ایمنى را بهبود بخشد

مانند بسیارى از گیاهان و گل هاى مختلف که براى تهیه 

دمنوش هاى گیاهى استفاده مى شــوند، چاى گل رز احتمالاً سرشار 
از ویتامین C اســت که احتمالاً یکى از مهم ترین ویتامین هاى بدن 
ما اســت. ویتامین C به عنوان بخشى ضرورى از سیستم ایمنى بدن 
ما شناخته شده اســت، زیرا مى تواند تولید گلبول هاى سفید خون را 
تحریک کند و به عنوان یک آنتى اکسیدان عمل کند، بنابراین احتمالاً 

استرس اکسیداتیو را کاهش مى دهد.

ممکن است خطر ابتلا به بیمارى مزمن را کاهش دهد
احتمالا یکى از دلایل اصلى بیمارى هاى مزمن اســترس اکسیداتیو 
اســت. این امر توســط رادیکال هاى آزاد ایجاد مى شود، که احتمالاً 
محصولات جانبى طبیعى متابولیسم سلولى هستند که مى توانند باعث 
جهش سلول هاى سالم شوند. با افزایش تعداد آنتى اکسیدان ها در بدن 
ما، که ممکن است شامل میرسن، کورستین، و میرسن از چاى گل رز 
باشد، مى توان خطر ابتلا به برخى از بیمارى هاى مزمن را کاهش داد.

 ممکن است به تنظیم خواب کمک کند
خاصیت آرام بخــش طبیعى بالقوه چاى گل ســرخ مى تواند آن را به 
نوشــیدنى فوق العاده اى براى پایان دادن به یک شب تبدیل کند، و 
به آن اجازه مى دهد استرس را کاهش دهد و الگو هاى خواب و ریتم 
شــبانه روزى را به طور قابل قبولى تنظیم کند. اگر از بى خوابى رنج 
مى برید یا مرتباً خوابتان مختل یا قطع مى شــود، مى توانید این چاى 
را قبل از رفتن به رختخواب میل کنید. ممکن است متوجه شوید که 
نوشیدن این دمنوش، احساس آرامش و خواب خوبى به شما مى دهد!

 ممکن است به کاهش دیسترس تنفسى کمک کند
در صورتى که با سرماخوردگى یا آنفولانزا دست و پنجه نرم مى کنید، 
چاى گل رز که معمولاً براى تســکین مجارى تنفسى، ریه ها و گلو 
تجویز و توصیه مى شود، مى تواند یک انتخاب عالى باشد. همچنین 
ممکن است به دفع مخاط و بلغم کمک کند، که مى تواند محل زندگى 

و رشد باکترى ها و سایر عوامل بیمارى زا باشد.

 ممکن است به هضم غذا کمک کند
خواص ضدباکتریایى این چاى به سرعت روى بسیارى از عفونت ها اثر 
مى گذارد که ممکن است شامل عفونت هاى دستگاه گوارش یا روده 

باشــد. این مى تواند به تعادل مجدد میکرو فلور در روده کمک کند و 
احتمالاً مشکلات گوارشى را که ممکن است شامل یبوست، گرفتگى 
عضلات، نفخ یا اسهال باشد، تسکین دهد. همانطور که گفته شد، چاى 
گل رز ممکن است به عنوان یک ملین نیز عمل کند، به خصوص اگر 
بیش از 2 فنجان در روز بنوشید. بنابراین، مى توانید چاى گل رز را در 
حد اعتدال مصرف کنید و نحوه واکنش بدن خود را در اولین شــروع 

نوشیدن این نوشیدنى کنترل کنید.

طرز تهیه دمنوش گیاهى گل رز   
مى توانید چاى گل رز را از گل هاى باغ خود به همراه چند ماده دیگر 
مانند عسل، چاى سبز یا چاى سیاه تهیه کنید. اگر مى خواهید چاى با 
طعم رز داشته باشید، آن دو ماده آخر را مى توانید با هم مخلوط کنید، 
زیرا طعم آن مى تواند براى برخى افراد کمى عجیب کننده باشــد. با 

این حال، دستور العمل تهیه دمنوش گیاهى گل رز بسیار ساده است.

مواد مورد نیاز:
1فنجان گلبرگ/شکوفه تازه بریده یا خشک شده- 3 فنجان آب داغ با 
دماى 80 درجه- عسل به عنوان مزه- 4/1 فنجان برگ چاى سبز در 

صورت تمایل به چاى سبز با طعم رز
4/1 فنجان برگ سیاه در صورت تمایل به چاى سیاه با طعم رز.

دستورالعمل ها
در صورت اســتفاده از گلبرگ هاى تازه گل رز قبل از استفاده آن ها را 
کاملاً با آب بشویید. گلبرگ ها را در ظرفى با آب داغ قرار دهید، اما اجازه 
ندهید بجوشد. اگر در حال تهیه نســخه دیگرى از چاى سبز یا سیاه 

هستید، در این مرحله برگ ها را اضافه کنید.
روى ظرف را بپوشانید و بگذارید گلبرگ هاى گل سرخ تقریباً 5 دقیقه 
دم بکشــد. مخلوط را صاف کنید و برگ هاى گل رز را جدا کنید. در 

صورت لزوم عسل را به عنوان مزه به دمنوش خود اضافه کنید.
 مى توانید شکوفه هاى گل رز یا گلبرگ هاى گل رز را خودتان خشک 
کنید. به سادگى گلبرگ یا شکوفه هاى تازه را بردارید و آن ها را در یک 
قوطى چاى یا جاى خشــک و خنک دیگر به مدت 1-2 هفته ذخیره 
کنید. برخى افراد ترجیح مى دهند از گلبرگ هاى تازه براى دم کردن 

چاى استفاده کنند، اما طعم آن کمى متفاوت است.

محرك هاى رایج میگرن مانند استرس، کمبود خواب و حتى ورزش 
مى تواند باعث سردرد شود، اما برخى خوراکى ها هم مى تواند 

محرك میگرن باشد.
 اجتناب از غذا هایى مى تواند بــه کاهش دفعات یا 

شدت حملات سردرد هاى میگرنى کمک کند.
شــواهد علمى وجود دارد که نشان مى دهد حملات 
میگرن ممکن است توسط غذا هاى خاصى تحریک شوند. 
علاوه بر این، 27 درصد از کسانى که میگرن را تجربه مى کنند 

معتقدند که غذا هاى خاص براى آن ها محرك هستند.
به گفته دکتر ســارا کریســتال متخصص مغــز و اعصاب برخى 
غذا هــا و افزودنى ها در درصد بیشــترى از مبتلایــان به میگرن 
باعث سردرد مى شــوند، اما حتى در بین افراد عوامل دیگرى مانند 
اســترس، تغییرات هورمونى و کمبود خواب مى توانند افزایش پیدا 

کنند.
احتمال حمله پس از مصرف یک ماشــه شناخته شــده بنابراین، 
بدون هیچ مقدمه اى، لیســتى از رایج تریــن محرك هاى غذایى 

براى مبتلایان به میگرن، بدون ترتیب خاصى آورده شــده اســت 
که شامل قهوه، پنیر مانده، شــکلات، میوه هاى خانواده مرکبات، 
آسپارتام و سایر شــیرین کننده هاى مصنوعى، انواع مخمر ها مثل 
خمیر مایه نان، گوشت هاى فرآورى شده و آجیل و دانه هاى خاص، 
بادام زمینى و بسیارى از آجیل ها و دانه هاى دیگر که حاوى تیرامین

 هستند.
بنابراین مبتلایان به میگرن ، هر قدر که مى توانید این مواد خوراکى 

را در رژیم غذایى تان کاهش دهید.

7 فایده و خواص فوق العاده دمنوش گیاهى گل رز
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آیا تعریق بعد از خوردن غذاهاى

بهبود هضم، ســم زدایى بدن، تحریک خلق و تنظیم چرخه خواب از 
دیگر فواید آن است.

چاىرز چیست؟
چاى رز، به سادگى، از شکوفه هاى 

کامل گل رز یا خود گلبرگ هاى 
رز (پس از خشــک 

گمان مى رود افزودن چاى گل رز به رژیم ســلامتى شما به تسکین 
شــرایط مختلفى کمک مى کند که ممکن است شــامل آرتریت تا 
درد هاى قاعدگى باشد. برخى نیز این چاى را براى مشکلات گوارشى 
و بى خوابى مفید مى دانند. این چاى از کل شکوفه ها یا گلبرگ ها گل 

به دست مى آید.

 ممکن است به بهبود خلق و خو کمک کند
کیفیت طبیعى نشاط آور چاى مى تواند آن را براى کسانى که ممکن 
است احســاس افســردگىیا اســترس بیش از حد دارند، 
گزینه اى عالى تبدیل کنــد. در حالى که 
هیچ تحقیق بالینى براى حمایت از این ادعا 
وجود ندارد، کسانى که به مزایاى طب 
جایگزین اعتقاد دارند ممکن است 
پیشنهاد دهند که چاى گل رز 
ممکن اســت تأثیر مفیدى بر 

افســردگى را افرادى که 

تجربه مى کنند داشته باشد.

 ممکن اســت سیستم
ایمنى را بهبودبخشد

مانند بسیارى از گیاهان و گل هاى مختلف که براى تهیه 

تحریک کند و به ع
استرس اکسیداتیو

ممکن است
احتمالا یکى از دلا
اســت. این امر تو
محصولات جانبى
جهش سلول هاى
ما، که ممکن است
باشد، مى توان خطر

 ممکن است
خاصیت آرام بخــش
نوشــیدنى فوق الع
به آن اجازه مى ده
را به شــبانه روزى
مى برید یا مرتباً خو
ر را قبل از رفتن به

نوشیدن این دمنوش

 ممکن است
در صورتى که با س
چاى گل رز که مع
تجویز و توصیه مى
ممکن است به دفع
و رشد باکترى ها و

 ممکن است
خواص ضدباکتریای
مى گذارد که ممکن

چاى گل رز یــک داروى گیاهى بى خطر اســت که 
عوارض جانبى نامطلوبى در رابطه با آن گزارش نشده 
اســت. با این حال، برخى از مقامات بهداشتى توصیه 
مى کنند که مصــرف چاى را به پنج فنجــان در روز 

محدود کنید.
به رغم خواص مفید گلبرگ ها این دمنوش سرشار از 
ویتامین C است و مصرف زیاد این ویتامین مى تواند 
باعث اسهال، سردرد، ســرگیجه و حالت تهوع شود. 
دمنوش گل رز با تعدادى پلى فنول و آنتى اکســیدان 
قوى، مقدار بیش از حد این چاى ممکن اســت باعث 

موارد زیر شود:
سردردـ حالت تهوع و اســتفراغـ خستگى-مصرف 

دمنوش گیاهى گل رز در دوران باردارى و شیردهى.
بســیارى از زنان در اســتفاده از محصولات گیاهى 
در دوران بــاردارى تردید دارنــد و مادرانى که براى 
بیمارى هاى دیگر تحت درمان هســتند همیشه باید 
قبل از افزودن هرگونه داروى گیاهى با پزشــک خود 

مشورت کنند.
با این حال دمنوش گل رز نه تنها بى خطر است بلکه در 
صورت مصرف در دوران باردارى مفید است. ویتامین 
C موجود در این دمنوش براى تشکیل کلاژن در مادر 
و نوزاد ضرورى اســت. چاى گل رز به عنوان یکى از 
موثرترین منابع گیاهى ویتامین C در این دوران عمل 
مى کند. ویتامین C به حفظ و جذب آهن و کلســیم 
کمک مى کند و هر دو براى رشــد جنین بسیار مهم 

هستند.

عوارض جانبى 
دمنوش گیاهى گل رز

هر چیزى که مصرف مى کنید، 
ل، شکر سفره در مقیاس حدود 
وکتوز که در میوه ها و نوشابه ها 
 بر این، آب نبات معمولى شما 

ى شــکر دارد که مى تواند 
و ى ز ش و

خوراکى هایى که میگرن شما را بدتر مى کنند!
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مدیرعامل شــرکت مخابرات ایران در آییــن آغاز به کار 
عملیات اجرایى نهضت جهادى توسعه فیبر نورى شرکت 
مخابرات ایران (نجما) در اســتان اصفهان اظهارداشت: 
نهضت جهادى فیبرنورى، نمونه موفقى از برنامه ریزى ملى 
بر اساس داشته ها با هدف رسیدن به نتایج راهبردى است و 
پیاده سازى کارشناسانه این طرح ، رونق صنعت ارتباطات 

را در پى خواهد داشت.
به گــزارش اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شــرکت 
مخابرات ایران، در این مراســم با حضور جمعى از مدیران 
ارشــد، هیات مدیره، معاونین ســتادى و مدیران منطقه 
مخابرات اصفهــان در بخش هاى مختلف برگزار شــد، 
مدیرعامل شرکت مخابرات ایران، در سخنانى با اشاره به 
اینکه رسالت حوزه ارتباطى کشور، کاهش شکاف دیجیتال 
و رونق ارتباطات نسل جدید است، اظهارداشت:در سراسر 
جهان حمایت هاى جدى حاکمیتى از توسعه زیرساخت هاى 
مخابراتى وجود دارد، اظهار داشــت: در این زمینه نیازمند 
توجه ویــژه و جدى از ســوى نماینــدگان مجلس و نیز 

مجموعه هاى حاکمیتى هستیم.
مهندس سلطانى با تشریح اهمیت طرح نجما عنوان کرد: 
ایجاد زیرســاخت هاى مخابراتى هزینه بر و زمان به سود 
رسیدن آن ها نیز زمان بر اســت، به همین دلیل بسیارى از 
شرکت هاى خصوصى توانمند، علاقه به سرمایه گذارى 
در این حوزه ندارند که این امــر نیازمند توجه ویژه دولت و 

دستگاه هاى اجرایى است.
وى اجراى طرح نجما را طرحى مهندســى و مطالعه شده 
عنوان کرد و نسبت به اجراى کامل اهداف آن در استان مهم 

اصفهان و به مرور در دیگر مناطق کشور تاکیدکرد.
مهندس سلطانى گفت: اجراى چنین طرح عظیمى در کشور 
موجب رونق شرکت هاى تکنولوژى و اشتغال زایى خواهد 

شد که موجب رشد تولید و تحقق شعارسال است.
مدیرعامل شــرکت مخابرات ایران، خاطرنشــان کرد: 
همچنین براى توسعه شبکه همراه و ایجاد تحول از نسل 
چهارم به نسل پنجم ضروریست به سمت توسعه فیبر نورى 

در کشور و استان حرکت کنیم.
سلطانى تاکید کرد: با وجود مشکلات عدیده اى که صنعت 
مخابرات با آن روبه رو است، اما ما در قالب طرحى جهادى در 
حال توسعه زیرساخت هاى فیبرنورى هستیم و امیدواریم 
دولت نیز با همراهى و همکارى ما را در ارائه خدمات به مردم 

عزیز همراهى کند.
وى گفت: شــرکت مخابرات ایران با تمام توان به سمت 
تحول دیجیتال در حال حرکت است و در این مسیر برنامه 
هاى نهضت جهادى توسعه فیبرنورى را عملیاتى خواهد 

کرد.
وى افزود: مقام معظم رهبرى امســال را مهار تورم و رشد 
تولید نامگذارى کردند که تحقق آن الزاماتى دارد و ما هم 
به عنوان مجریان صحبت هاى ایشــان وظایفى داریم ، 

بنابراین طرح نجما مصداق کامل این طرح ملى است که 
با هماهنگى و همدلى و همکارى بین دستگاه ها مى تواند 

پروژه اى بزرگ را پیش ببرد .
مهندس ســلطانى با بیان اینکه ثبات در سیاســت ها و 
تصمیم هاى اقتصادى در صنعت فناورى اطلاعات کشور 
بسیار مهم است ، گفت: اثر توســعه زیرساخت فیبر نورى 

مستقیما در رشد اقتصادى اثر گذار خواهد بود
وى افزود: وقتى ما سراغ پروژه هاى بزرگ در کشور میرویم 
این حتما منجر به رشــد تولید خواهد شد که یکى از نتایج 

تولید مهار تورم خواهد بود
مهندس سلطانى خاطرنشــان کرد: شرکت هاى توانمند

 طرح هاى توسعه اى خودشان را بر اساس مدل اقتصادى 
صحیح باید طــرح ریزى کنند چون در غیــر این صورت 
سرمایه هاى کشور به هدر خواهد رفت که در بحث نجما 
دقیقا این روند اجرایى شده و با پیگیرى جدى تصمیم ها به 
نتایج راهبردى مورد نظر در سطح استان تا پایان سال 1403 

خواهیم رسید.

واگذارى 150 هزار  سرویس مبتنى بر فیبر 
نورى 

مدیر مخابرات منطقه اصفهان هم در این آیین با بیان اینکه 
مخابرات منطقه اصفهان از سال 1395 به عنوان شرکت 
پیشرو در این عرصه نسبت به ایجاد شبکه فیبر نورى اقدام 
نموده، اظهارداشــت: مخابرات اصفهان تاکنون موفق به 
ایجاد بیش از 100 هزار ظرفیت قابل واگذارى فیبر نورى در 
اکثر شهرهاى استان اصفهان شده که با افتتاح طرح نجما تا 
پایان سال اینده ، بالغ بر  صدوپنجاه هزار  سرویس مبتنى بر 

فیبر نورى به مشتریان واگذار خواهد شد.
مهندس قربانى گفت: در راستاى توسعه دسترسى کاربران 
اینترنت به ســرعت بیشــتر این طرح انجام شده و استان 
اصفهان از سال 1395 در لایه دسترسى این حرکت را شروع 
کردیم و امیدواریم در دو سال آینده 150 هزار دسترسى فیبر 
نورى ایجاد کنیم. وى افزود: امروز شاهد یک اتفاق بزرگ در 
عرصه فیبر نورى در استان هستیم و امیدواریم در راستاى 

تحقق شعار سال کمک کار مردم باشیم
قربانى گفت: امروزه با پیشرفت روزافزون فناورى در جوامع 
انسانى، نیاز به اینترنت با سرعت بالا و پایدارى مناسب امرى 
 ADSL اجتناب ناپذیر است که فناوریهاى قدیمى همچون
و VDSL به دلیل پایین بودن کیفیت و سرعت اینترنت (که 

ناشى از ذات ارتباط بر بستر سیم مسى و نیز فاصله مشترك 
تا مرکز مخابرات است) پاسخگوى نیازهاى متنوع کاربران 

نیست.
وى افزود: بر این اساس از سال 1401 طرح ”نهضت جهادى 
توسعه فیبر نورى شــرکت مخابرات ایران” ، (نجما) را در 
دستور کار خود قرارداد و استان اصفهان بعنوان پیشرو در 
استفاده از این فناورى مکلف شد تا انتهاى سال 1403 نسبت 
به اجراى شــبکه و دایرى ســرویس مبتنى بر فیبر نورى 

اقدام نماید.
مهندس قربانى افزود: دنیا به سمت فیبرنورى در حال گذر 
است و در ده سال آینده از سیم مسى عبور خواهیم کرد چون 
پاسخگوى نیاز مردم نیست .پروژه نجما در اصفهان قرار 
است تا دو سال آینده 150 هزار پورت ایجاد کنیم که در این 

پروژه باید شاخص هاى مخابراتى افزایش پیدا کند.

تجارى ســازى، الزام کنونى کسب و کار 
مخابرات

معاون تجارى و خدمات مشتریان در همایش توسعه کسب و 
کار مخابرات ایران در اصفهان گفت: اکنون رقابت لحظه اى 
و بر اساس نوآورى و عدم تکرار است و فروش با فرایندهاى 
جدید و ساده سازى شده صورت مى گیرد، بنابراین کسب و 

کارخود را براین اساس باید تجارى و متحول کنیم.
دکتر زارعیان، معاون تجارى و خدمات مشــتریان ضمن 
بیان این مطلب در همایش کسب و کار شرکت مخابرات 
ایران ، به رقابت غیر حیطه بندى شده ( بزرگ – کوچک ، 
بزرگ – بزرگ ) بازار ارتباطى امروز اشاره کرد و گفت : وجود 
شرکت هاى ارتباطى و مخابراتى در کشور با کمترین هزینه 
در این رقابت، فضا کسب و کار را تغییر داده،الزام بازار ما را 
به این مسیر رهنمون مى سازد ، باید این موضوع را بدانیم و 
درك کنیم تا با برنامه ریزى دقیق تر به نیازهاى مشتریان 

پاسخ دهیم .
وى افزود : مشتریان هدف شرکت مخابرات ایران، کسب و 
کارهایى هستند که به دنبال بهبود سازمانى از طریق توجه 
به فناورى هاى نوین موجود در خارج از مرزهاى سازمانى 
خود بوده و با معیارهاى تعیین شده توسط شرکت مخابرات 

ایران تطابق داشته باشد.
معاون تجارى و خدمات مشتریان با اشاره به ورود استارتاپ 
هاى داخلى و تاثیر بر بازارهاى سنتى گفت: ورود اسنپ و 

دگرگونى سیستم حمل و نقل مثال خوبى بر این امر است.

دکتر زارعیان با تاکید بر فراگیر بودن حوزه کسب و کار و 
اینکه همه حوزه هاى مخابرات باید در توسعه و رونق کسب 
وکار همکارى داشته باشند ، اظهارداشت :حوزه تجارى تنها 
25 درصد از شاخص هاى توسعه را در این زمینه بر عهده 
دارد و 75 درصد از شاخص ها مربوط به حوزه هاى شبکه ، 
IT، راهبرد و کسب وکار ، مالى ، زنجیر تامین ، حقوقى و…

مى باشد که ان شاءا... با کمک و هماهنگى همه به اهداف 
ترسیم شده برسیم .

وى یکى از ویژگى هاى خوب شــرکت هاى دانش بنیان 
و اســتارت آپ را سادگى و بدون تشــریفات بودن خواند 
واظهارداشت : برگزارى رویدادهایى از این دست مى تواند 
آغاز همکارى هاى خوب و حرکت به سوى تحول و نوآورى 

در عرصه ارتباطات باشد
معاون تجارى و خدمات مشتریان با تشریح سفر مشترى ، 
مراحل آن ( آگاهى ، توجه و تامل ، ارزیابى ، خرید و استفاده) 
و انواع تجارب مشترى گفت: در این حوزه بحث 7P مطرح 
اســت و تمام همکاران باید درگیر این موضوع شوند و از 
اولین لحظات ورود مشترى به شرکت تا پایان تجربه، سفر 

و تجربه مشترى باید رضایت آمیز باشد.
وى با اشــاره بــه پاســخگویى به نیــاز مشــتریان بر 
اســاس مدیریت ســفر مشــترى گفت :براى پاســخ 
به نیاز هــاى مشــتریان هدف بــه ابزار قابــل کنترل 
و عملیاتــى نیاز داریــم که بــا هماهنگ کــردن آنها 

مى توانیم عــلاوه بر اینکه بــازار و مشــترى و تمامى 
فر آیند هاى مربــوط به آن را از دیدگاه شــرکت مد نظر 
داشته باشیم از دریچه دید مشــترى نیز آن را مورد توجه

 قرار دهیم.
دکتر زارعیان با اشاره به ســرعت جهت گیرى جهانى به 
سمت دیجیتالى شده بر ضرورت تغییر نگاه در این بخش 
تاکید داشت وتصریح کرد : فعالیت هاى خوبى در بخش زیر 
ساختى انجام شده است و رتبه خوبى در حوزه زیر ساخت 

داریم ولى در کاربرد و مهارت باید تقویت شویم .
وى افزود: ساده سازى فرایندها، سامان دهى کانال هاى 
حضورى،آموزش هدفمند کارکنان ، ســامان دهى و به 
روزرسانى پرتال ، راه اندازى برندشاپ و فراهم کردن بستر 
سرویس دهى یکپارچه از جمله موضوعات مهمى است که 

باید به آن توجه داشت .
معاون تجارى و خدمات مشتریان ارائه سرویس مناسب 
به همراه کسب درآمد خوب را هنر دانست و گفت: ایجاد 
تجربه خوب در مشترى و پاسخ به نیاز مشترى از خدمات 
مهم تجارى است. در حوزه تجارى باید به سراغ مشترى 

رفت و تحلیل داشت.
وى گفت: نقش مهم مشتریان تجارى را در نظر بگیرید و 
علاوه بر سرویس دهى به تمام مشتریان، توجه ویژه اى 
براى مشتریان تجارى ها داشــته باشید و نیاز هاى جدید 

براى شان ایجاد کنید.

نهضت جهادى فیبرنورى، نمونه برنامه ریزى  با هدف رسیدن به نتایج راهبردى

آگهى تغییرات 
شــرکت با مســئولیت محدود ســپنتا فراز پرنیان به شناسه ملى 
14009681751 و به شــماره ثبت 66515 به استناد صورتجلسه 
مجمع عمومى عادى بطور فوق العاده مورخ 1401/11/05 تصمیمات 
ذیل اتخاذ شد: تراز و صورتهاى مالى منتهى به 1400 به تصویب رسید 
. اداره کل ثبت اسناد و املاك استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و 

موسسات غیرتجارى اصفهان (1483563)

آگهى تغییرات
 شــرکت ســهامى خاص مهندســى سیســتم آوران آذرخــش به شناســه ملى 
10260152297 و به شماره ثبت 52232 به استناد صورتجلسه مجمع عمومى فوق 
العاده مورخ 1401/12/22 تصمیمات ذیل اتخاذ شد: *محل شرکت به آدرس استان 
اصفهان، شهرستان اصفهان، بخش مرکزى، شــهر اصفهان، شاهزید، کوچه شهید 
سیدابراهیم رجائى3، خیابان هشت بهشت شرقى، پلاك 48، ساختمان صدف، طبقه 
1 به کد پستى 8157614939 تغییر یافت و ماده مربوطه دراساسنامه اصلاح گردید . 
اداره کل ثبت اسناد و املاك استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجارى 

اصفهان (1478568)

آگهى تغییرات
 شرکت سهامى خاص مهر آرا صنعت مارنان به شناسه ملى 14006905538 و به شماره ثبت 58803 به استناد صورتجلسه مجمع عمومى عادى 
سالیانه مورخ 1402/01/05 تصمیمات ذیل اتخاذ شد: *سعید کارگر خوزانى به شماره ملى 1141102706 ، نسرین فامیل دردشتى به شماره 
ملى 1286636116 ، ندا جعفرى طادى به شماره ملى 1292457058 به سمت اعضاء اصلى هیئت مدیره براى مدت دوسال انتخاب گردیدند. 
* محمد رضا فریدون به شماره ملى 1288174624 به سمت بازرس اصلى، ایمان پرویزى به شماره ملى 2411013396 به سمت بازرس على 
البدل براى مدت یکسال انتخاب گردیدند. *روزنامه کثیرالانتشار نصف جهان جهت نشر آگهى هاى شرکت تعیین گردید. اداره کل ثبت اسناد و 

املاك استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجارى اصفهان (1480284)

آگهى تغییرات
 شرکت سهامى خاص راشا تجارت برین به شناسه ملى 14008319051 و به شــماره ثبت 62352 به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 
1401/12/16 تصمیمات ذیل اتخاذ شد: خانم سیده مریم حسینى شلمزارى به شماره ملى 4610176221 به سمت مدیرعامل و به سمت عضو 
اصلى هیئت مدیره وآقاى سیدمصطفى حسینى شلمزارى به شماره ملى 6339534562 به سمت رئیس هیئت مدیره وخانم مدینه حکمى به شماره 
ملى 6339540538 به سمت نایب رئیس هیئت مدیره براى مدت دو سال انتخاب گردیدند.کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهد آور شرکت از قبیل 
چک، سفته، بروات ، قراردادها و عقود اسلامى و همچنین کلیه نامه هاى عادى و ادارى با امضاء مدیر عامل به تنهایى همراه با مهر شرکت معتبر مى 

باشد. اداره کل ثبت اسناد و املاك استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجارى اصفهان (1482073)

آگهى تغییرات
 شرکت سهامى خاص پارت تجهیز ایرسا به شناسه ملى 10260609138 و به شــماره ثبت 43075 به استناد صورتجلسه مجمع عمومى عادى سالیانه مورخ 
1402/01/05 تصمیمات ذیل اتخاذ شد خانم مهتاب جم نژاد به شماره ملى 1285102347 به سمت عضو اصلى هیئت مدیره تا تاریخ 1404/01/05 آقاى بابک 
دلتانى به شماره ملى 1285848284 به سمت عضو اصلى هیئت مدیره تا تاریخ 1404/01/05 خانم نسرین فامیل دردشتى به شماره ملى 1286636116 به 
سمت عضو اصلى هیئت مدیره تا تاریخ 1404/01/05 انتخاب گردیدند آقاى مهدى جهان بخش به شماره ملى 1288118481 به سمت بازرس على البدل تا 
پایان سال مالى آقاى کامران مقتدرى زاده به شماره ملى 1288339399 به سمت بازرس اصلى تا پایان سال مالى انتخاب گردیدند روزنامه کثیرالانتشار نصف 
جهان جهت نشر آگهى هاى شرکت تعیین گردید. اداره کل ثبت اسناد و املاك استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجارى اصفهان (1480287)

آگهى تغییرات
 شرکت با مسئولیت محدود ماهک پلیمر سپاهان به شناسه ملى 10260533771 و به شــماره ثبت 32845 به استناد صورتجلسه مجمع عمومى فوق العاده مورخ 1401/11/25 
تصمیمات ذیل اتخاذ شد: آقاى مهدى احمدى با پرداخت مبلغ 29750000000ریال به صندوق شرکت سرمایه خود را از مبلغ 12750000000 ریال به مبلغ 42500000000 ریال 
افزایش دادند . آقاى مجید احمدى با پرداخت مبلغ 5250000000ریال به صندوق شرکت سرمایه خود را از مبلغ 2250000000 ریال به مبلغ 7500000000 ریال افزایش دادند . 
در نتیجه سرمایه شرکت از مبلغ 15000000000 ریال به مبلغ 50000000000 ریال افزایش یافت و ماده 4 اساسنامه به شرح زیر اصلاح گردید . ماده 4 اصلاحى : (سرمایه شرکت 
: مبلغ 50000000000ریال نقدى است که تماما پرداخت شده و در اختیار مدیرعامل شرکت قرار گرفته است . لیست شرکاء و میزان سهم الشرکه هر یک به شرح زیر میباشد . آقاى 
مهدى احمدى به کدملى 1283798697 داراى مبلغ 42500000000 ریال سهم الشرکه . آقاى مجید احمدى به کدملى 1293377971 داراى مبلغ 7500000000 ریال سهم 

الشرکه . اداره کل ثبت اسناد و املاك استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجارى اصفهان (1482094)

آگهى تغییرات
 شرکت سهامى خاص آریا گستر ایرانیان درخشان به شناسه ملى 14009812130 و به شماره ثبت 2327 به استناد صورتجلسه مجمع عمومى 
عادى بطور فوق العاده مورخ 1401/12/11 تصمیمات ذیل اتخاذ شد: * ارســلان صادقى به شماره ملى 1110056761 ، على اکبر صادقى به 
شماره ملى 1111141789 ، توران صادقى کارویه به شماره ملى 1111173303 به سمت اعضاء اصلى هیئت مدیره براى مدت دوسال انتخاب 
گردیدند. *عبدالمحمود الماسى به شماره ملى 1288103281 به ســمت بازرس اصلى، محمد حسن جماشى به شماره ملى 4460067242 
به سمت بازرس على البدل براى مدت یکسال انتخاب گردیدند. اداره کل ثبت اســناد و املاك استان اصفهان مرجع ثبت شرکت ها و موسسات 

غیرتجارى فلاورجان (1480289)

آگهى تغییرات 
شرکت سهامى عام گز سکه به شناسه ملى 10260264460 و به شماره ثبت 5301 به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 1401/11/11 و تفویض اختیار 
حاصله از مجمع عمومى 1401/06/06 ونامه شماره 019/906271208 مورخ 1401/11/10 سازمان بورس اوراق بهادارتصمیمات ذیل اتخاذ شد: پیرو مجوز 
شماره 906271/019-208 مورخ 1401/11/10 سازمان بورس اوراق بهادار در خصوص مجوز افزایش سرمایه شرکت از محل واریز نقدى به موجب گواهى 
شماره 01/121647 مورخ 1401/11/08 بانک قرض الحسنه رسالت شعبه مرکزى و از محل مطالبات حال شده و صدور سهام جدید از مبلغ 49190 میلیون ریال 
به 389190 میلیون ریال افزایش یافت وماده مربوطه اساسنامه اصلاح گردید: سرمایه شرکت به مبلغ 389190 میلیون ریال منقسم به 389190 هزار سهم هزار 

ریالى بانام افزایش یافت. اداره کل ثبت اسناد و املاك استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجارى اصفهان (1483553)

آگهى تغییرات 
شرکت سهامى خاص مهر آرا صنعت مارنان به شناسه ملى 14006905538 و به شماره ثبت 58803 به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 
1402/01/05 تصمیمات ذیل اتخاذ شد: *سعید کارگر خوزانى به شــماره ملى 1141102706 به سمت مدیرعامل وعضو اصلى هیئت مدیره 
نسرین فامیل دردشتى به شماره ملى 1286636116 به سمت نایب رئیس هیئت مدیره ندا جعفرى طادى به شماره ملى 1292457058 به سمت 
رئیس هیئت مدیره براى مدت دوسال انتخاب گردیدند. *کلیه اوراق و اســناد مالى و تعهدات شرکت و اوراق عادى و ادارى با امضا مدیر عامل یا 
رئیس هیات مدیره و با مهر شرکت معتبر است.ضمنا مدیر عامل شرکت مجرى مصوبات هیات مدیره خواهد بود. اداره کل ثبت اسناد و املاك استان 

اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجارى اصفهان (1480286)

آگهى تغییرات
 شرکت سهامى خاص راشا تجارت برین به شناسه ملى 14008319051 و به شماره ثبت 62352 به استناد صورتجلسه مجمع عمومى عادى بطور فوق العاده 
مورخ 1401/12/16 تصمیمات ذیل اتخاذ شد: خانم سیده مریم حسینى شلمزارى به شــماره ملى 4610176221 و به سمت عضو اصلى هیئت مدیره وآقاى 
سیدمصطفى حسینى شلمزارى به شماره ملى 6339534562 وخانم مدینه حکمى به شماره ملى 6339540538 براى مدت دو سال بعنوان اعضاى هیات مدیره 
انتخاب گردیدند.حسابرسى آرین حساب شیراز به شناسه ملى 10861780230 به سمت بازرس اصلى تا پایان سال مالى وخانم فاطمه محمدیان دستنائى به 
شماره ملى 6339761569 به سمت بازرس على البدل تا پایان سال مالى انتخاب گردیدند. ترازنامه و صورت هاى مالى شرکت منتهى به سال مالى 1400/12/29 

مورد تصویب قرار گرفت. اداره کل ثبت اسناد و املاك استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجارى اصفهان (1482086)

آگهى تغییرات 
شرکت سهامى خاص آریا گستر پدیده پارتاك به شناسه ملى 14009986244 و شماره ثبت 67669 به استناد صورتجلسه مجمع عمومى عادى سالیانه مورخ 
1402/01/08 تصمیمات ذیل اتخاذ شد آقاى مسعود سهیلیان به شماره ملى 1287398952 به سمت عضو اصلى هیئت مدیره و مدیرعامل، خانم رؤیا جعفرى 
کمشچه به شماره ملى 5100042036 به سمت رئیس هیئت مدیره و خانم خدیجه زینلى کمشچه به شماره ملى 6609443475 به سمت نایب رئیس هیئت 
مدیره تا تاریخ 1404/01/08 انتخاب گردیدند. کلیه اوراق و اســناد مالى و تعهدات شرکت و اوراق عادى و ادارى با امضاى مدیرعامل و با مهر شرکت معتبر مى 
باشد. آقاى مهدى آقابابائى کمشچه به شماره ملى 6609979715 به سمت بازرس اصلى و آقاى محمد مظاهرى کمشچه به شماره ملى 6609839255 به سمت 
بازرس على البدل تا پایان سال مالى انتخاب گردیدند. اداره کل ثبت اسناد و املاك استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجارى اصفهان (1480288)

آگهى انحلال
 شرکت ایده پردازان جوان ویرا شرکت سهامى خاص به شماره ثبت 63294 و شناسه ملى 14008689506 به استناد 
صورتجلسه مجمع عمومى فوق العاده مورخ 1401/02/18 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : شرکت مذکور در تاریخ فوق منحل 
اعلام گردید و فاطمه الســادات عمادى پور به کدملى 1272829782 به عنوان مدیر تصفیه براى مدت 2 سال انتخاب 
گردید و نشانى شرکت منحله در حال تصفیه استان اصفهان ، شهرستان خمینى شهر ، بخش مرکزى ، شهر خمینى شهر، 
محله رحمت آباد ، کوچه سجادیه ، کوچه شهید رحمت اله قانعى ، پلاك 0 ، طبقه همکف کدپستى 8417778469 اعلام 

گردید. اداره کل ثبت اسناد و املاك استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجارى اصفهان (1482860)

آگهى تغییرات 
شرکت سهامى خاص آریا گستر ایرانیان درخشان به شناسه ملى 14009812130 و به شماره ثبت 2327 به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 
1401/12/11 تصمیمات ذیل اتخاذ شد: *ارسلان صادقى به شماره ملى 1110056761 به سمت نایب رئیس هیئت مدیره على اکبر صادقى به 
شماره ملى 1111141789 به سمت رئیس هیئت مدیره توران صادقى کارویه به شماره ملى 1111173303 به سمت مدیرعامل و عضو اصلى 
هیئت مدیره براى مدت دوسال انتخاب گردیدند. *کلیه اوراق و اسناد مالى و تعهدات شرکت و اوراق عادى و ادرى با امضاء نایب رئیس هیات مدیره 
با مهر شرکت معتبر است.ضمنا مدیر عامل شرکت مجرى مصوبات هیات مدیره خواهد بود. اداره کل ثبت اسناد و املاك استان اصفهان مرجع ثبت 

شرکت ها و موسسات غیرتجارى فلاورجان (1480290)
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مرضیه غفاریان
سریال اشتباهات داورى در لیگ برتر قسمت پایانى ندارد. در 
هر فصل شاهد یک بخش جدید از این خطاها هستیم. حالا و 
در آخرین قسمت هاى فصل جارى، این سریال تراژیک به اوج 
خود رسیده است. بدتر از همه اینکه تشــتت آراء کارشناسان 
داورى در بیرون چمن سبز درخصوص صحنه هاى مشکوك 

داورى در 2 ســکانس از قسمت اخیر آن نشــان مى دهد قرار 
نیست با به پایان رسیدن فصل بیست و دوم، شاهد قسمت آخر 

این سریال تکرارى باشیم. 
کافى است نظرات گوناگون این حضرات در خصوص قضاوت 
حساس داوران دربى 100 و مصاف ســپاهان با ملوان را مرور 
کنید تا به عمق این فاجعه پى ببرید. عقیده متفاوت اساتید خبره 

داورى(!) کشورمان درباره تنها 2 صحنه جنجالى این بازى هاى 
حساس هفته بیست و هفتم ثابت مى کند که ورود VAR هم به 
بهبود اوضاع داورى ایران کمک نخواهد کرد. وقتى هر کدام 
از داوران ایرانى در مورد برخورد توپ به دست بازیکن نظرى 
متفاوت با همقطارانش دارد چطور مى توان انتظار داشت رأى 

قاضى دیدار با کمک داور ویدیویى همخوانى داشته باشد؟ 

تصور کنید داور وسط نظر VAR را قبول یا رد کند. به نظرتان 
همین کارشناسان داورى بیرون گود نشسته اجازه مى دهند داور 
نگون بخت قســر در برود؟! به آنها باشد، هر تصمیم متضاد یا 
مورد تأیید داور وسط با VAR  از اساس اشتباه است و داور وسط 
به هر حال محکوم. از این تشتت آراء بدتر چیزى سراغ دارید؟

از همه اینهــا بدتر اینکه عملکــرد متناقــض داوران ایرانى 
نشــان مى دهد آنها با وجــود گذراندن دوره هاى آموزشــى 
فراوان و کســب تجربه هنوز آنچنان که باید و شاید به قوانین 
داورى اشــراف ندارند، با وجود این، چطور مــى توان انتظار 
داشت با اضافه شــدن کمک داوران ویدیویى که هنوز داوران 
کشورمان پروســه هاى لازم براى اســتفاده از این فناورى را 
طى نکرده اند گل اشــتباهات داورى در لیگ برتر به ســبزه 
آراسته نشــود؟ این بار اختلاف نظر داوران در مورد خطاهاى 
رخ داده در مستطیل ســبز با ورود VAR تازه وارد، نه تنها رفع 
نمى شود بلکه با افزایش پراکندگى و آشفتگى آراء آنها در موارد 
مختلف، بى نظمى و حاشــیه هاى ایجاد شده را بیش از پیش

 مى کند. 
شاید بهتر باشد در گام اول، فدراسیون فوتبال کشورمان به فکر 
ارتقاى سطح داورى ها با به روز کردن آموزه هاى قاضیان این 
رشته پرطرفدار ورزشى باشد تا هماهنگى هاى لازم بین داوران 
ایرانى در تصمیم گیرى در مورد صحنه هاى یکسان به وجود 
آید و بعد با فراهم کردن تمامى تجهیزات مورد نیاز استفاده از 
کمک داورى ویدیویى شاهد پیشرفت سطح داورى رقابت هاى 
لیگ برتر باشیم. تا زمانى که هر داورى در کشورمان در مورد 
یک صحنه نظر متفاوت از همتایان خود داشته باشد نمى توان 
امید داشت حواشــى داورى و اعتراض به عملکرد داوران در 

ایران فروکش کند.
اشــتباهات داورى جزئى از فوتبال و داستانى همیشگى است. 
نمى توان جلوى این خطاها را گرفت اما مى توان روز به روز از 
میزان آنها کاست تا هم زیبایى هاى این ورزش دوست داشتنى 
به دلیل سوت هاى نابجاى داوران از بین نبرد و هم حق تیم ها 

از این حیث پایمال نشود.

رقابت قهرمانى در امارات داغ تر از همیشه دنبال مى شود و شباب الاهلى با ستاره ایرانى خود، احمد نوراللهى 
شرایط خوبى براى قهرمانى دارد و با 3 امتیاز فاصله از العین صدرنشین است. در هفته 24 این رقابت ها 
نوراللهى در بازى با الوصل موفق به گلزنى شد تا صدرنشینى تیمش تداوم پیدا کند. رسانه «البیان» امارات، 
بهترین هاى این هفته لیگشان را معرفى کرد که احمدنور در این ترکیب قرار گرفته است. احمد جمیل از 
شباب الاهلى و احمد جشک از اتحاد کلباء نیز در این ترکیب منتخب قرار دارند. از تیم مجیدى ایگور روسى 
نیز در جمع بهترین هاى هفته دیده مى شود. در هفته آینده شباب الاهلى با بنى یاس بازى دارد؛ این تیم 

هفته گذشته با متوقف کردن العین سبب تداوم صدرنشینى یاران احمد نور شده بود. 

وب سایت sportal یونان ضمن تمجید از عملکرد مدافع ایرانى آ.ا.ك نوشت: «اگر در آاك حتى نیم ثانیه 
فکر و تردید به حال آینده حاجى صفى مى شد، بازى با المپیاکوس هم آن را پاك کرد. بدیهى است که آلمیدا 
و اعضاى باشگاه منتظر دربى یک شنبه گذشته نبودند تا نظر کاملى درباره بازیکنان حاضر در لیست خود 
داشته باشند؛ با این حال، براى بازیکنانى مانند حاجى صفى که هنوز در مورد آینده آنها نتیجه قطعى وجود 
ندارد هر بازى و شاید هر جزئیات مهم است و حقیقت این است که کارى که مدافع کنارى ایرانى در فالیرو 
انجام داد، هر ثانیه از تردید و فکر را در مورد او برطرف کرد. حالا به نظر مى رسد که آاك با این مدافع کنارى 

ایرانى پاى میز تمدید قراردادش بنشیند.» 

احمد نور در تیم منتخب هفته حاج صفى در یونان ماندنى شد؟

یکى از بازیکنان شاخص سپاهان در مصاف این تیم با ملوان، مدافع میانى این تیم، 
محمد دانشگر بود. 

بازیکن بلندقامت طلایى پوشــان که حضور پررنگى در حملات این تیم داشت و 
به خصوص روى ضربات کرنر و ایســتگاهى دو فرصت طلایى به دست آورد اما با 
بدشانسى ضربات سر او وارد دروازه نشد تا این نخستین توقف این تیم در نقش جهان 

در نیم فصل دوم ثبت شود.
اما دانشگر که به واســطه نمایش قابل قبول در ترکیب سپاهان، اصلى ترین مهره 
تدافعى این تیم در طول فصل به شمار مى رود، دیشب در شرایطى در ترکیب تیمش 
قرار گرفت که شــاید اگر بازیکن دیگرى جاى او بود، ترجیح مى داد کار را از روى 
نیمکت آغاز کند. ماجرا از این قرار اســت که مدافع سابق استقلال، در هنگام گرم 
کردن پیش از شروع بازى از ناحیه مچ پا دچار مصدومیت مى شود تا کادر فنى این 

تیم در شوك فرو رود.
با این حال دانشگر با کمک کادر پزشکى سپاهان شرایط بازى را پیدا کرد و بیش از 
100 دقیقه در ترکیب تیمش به میدان رفت و حتى دو فرصت مسلم گلزنى را هم ایجاد 
کرد اما در نهایت موفق به گلزنى نشد تا از این مسابقه براى هواداران سپاهان، حسرت 
هاى او پس از ضربات سر و البته ناراحتى مشهودش در قالب زدن ضربه به سر خود 

در واکنش به از دست رفتن موقعیت هاى گلزنى به جا بماند.

 درخشش مدافع سپاهان 
با وجود آسیب دیدگى

به نظر مى رسد ساسان انصارى قصد دارد فولاد را به مقصد لیگ یونان ترك کند. 
این مهاجم علاوه بر فولاد سابقه بازى در تیم هاى سپاهان، تراکتور و پرسپولیس 

را هم در کارنامه دارد.
سوپر لیگ یونان در سال هاى گذشته یکى از مقاصد اصلى بازیکنان ایران بوده است؛ 
از کریم انصارى فرد و مسعود شجاعى گرفته تا الان که میلاد محمدى و احسان 
حاج صفى در تیم آاك حضور دارند و براى قهرمانى در این رقابت ها مى جنگند. حتى 
محمدرضا آزادى بازیکن سابق استقلال و فعلى تیم آلومینیوم اراك یک فصل در 
تیم پانتولیکوس توپ زد.اعتماد باشگاه هاى یونان به عملکرد ایرانى ها باعث شده 
است تا همواره درهاى سوپر لیگ روى بازیکنان کشورمان باز باشد و این احتمال 

مى رود که فصل آینده حداقل یک بازیکن دیگر به یونان منتقل بشود.
نشریه sportime یونان با اشاره به این موضوع از احتمال امضاى قرارداد ساسان 
انصارى، کاپیتان فولاد با یکى از باشگاه هاى یونان خبر داد. این نشریه با اشاره به 
حضور حاج صفى و محمدى در تیم آاك نوشت: «در گذشته مسعود شجاعى و کریم 
انصارى فرد در یونان بودند. یک نام دیگر را بخاطر بسپارید؛ ساسان انصارى مهاجم 

31 ساله که از چشم دور نمى ماند.»
پیش از این بعضى از رســانه هاى ایران از پیشنهاد سه ساله یک باشگاه یونانى به 

انصارى خبر داده بودند.
 

مهاجم اسبق سپاهان 
لژیونر مى شود

 قلعه نویى به قطر سفر مى کند
قرعه کشــى رقابت هاى جام ملت هاى 2023 آسیا روز 21 
اردیبهشت در دوحه قطر برگزار مى شود. به همین دلیل قرار 
است امیر قلعه نویى، سرمربى تیم ملى، به همراه مهدى تاج در 
این مراسم با دعوت AFC شرکت کنند . البته قلعه نویى زودتر 
از تاج به قطر خواهد رفت، زیرا باید همراه با میرشاد ماجدى، 
مدیر فنى فدراسیون، در سمینار مربوط به آنالیز جام جهانى که 
هر چهار سال یک بار زیر نظر AFC  برگزار مى شود شرکت 
کند. این سمینار بین روزهاى 7 تا 9 مى (17 تا 19 اردیبهشت) 

در دوحه برگزار مى شود. 

حقیقى بدترین بازیکن شد
به مناسبت شصت و پنجمین سالگرد تأسیس باشگاه روبین 
کازان روسیه، دو تیم از بازیکنان موفق و ناموفق این باشگاه در 
20 سال گذشته منتشر شد. علیرضا حقیقى، گلر اسبق تیم ملى 
ایران که با پرسپولیس به روزهاى اوج رسید، در تیم بدترین 
بازیکنان 20 سال گذشته باشگاه روبین قرار گرفت. وب سایت 
«تاتار اسپورت» در این باره نوشت: در سال 2012، این دروازه 
بان به روسیه آمد و به عنوان اولین ایرانى در مسابقات لیگ 
روسیه وارد تاریخ این رقابت ها شد. علیرغم تمام تمجیدها، 

حقیقى هرگز نتوانست در کازان جایى به دست آورد. 

 همسایگى سرخابى ها در آسیا
شبکه «اوپتا» جدیدترین رده باشگاهى فوتبال آسیا را اعلام 
کرد تا 10 باشگاه برتر قاره کهن در سال 2023 مشخص 
شود. پرسپولیس در رده بندى هاى سابق حتى به رده پنجم 
آسیا رسیده بود اما در رده بندى جدید به رده هفتم سقوط 
کرد. استقلال در سال گذشته در رده بندى ها در رده هاى 
11 تا 9 قرار گرفــت ولى در رده بنــدى جدید به جایگاه 
هشتم رسید و به رقیب سنتى اش چسبید. عربستانى ها با 
درخشش در لیگ قهرمانان آسیا جایگاه هاى اول تا چهارم 

را از آن خود کردند.

 سریال اشتباهات داورى؛  سریال اشتباهات داورى؛ 
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امید نورافکن، مدافع سپاهان علاوه بر انتقاد شدید نسبت به وضعیت داورى در لیگ برتر مى گوید: 
در بازى تبریز دو پنالتى ما سوخت. اگر آنجا حداقل یکى از آن صحنه ها را پنالتى مى گرفتند، یک 
امتیاز به تیم ما اضافه مى شد و الان تیم ما صدر جدول بود. در یک بازى دیگر مقابل پرسپولیس گل 
سالم محمد کریمى را آفساید گرفتند. این گل به هیچ وجه آفساید نبود. این دو گل. یعنى دو اشتباه 

تأثیرگذار. بعد نگاه کنید به پنالتى اى که براى پرسپولیس مقابل مس رفسنجان گرفته شد. 
آن پنالتى هم نتیجه بازى را عوض کرد؛ آن پنالتى ممکن اســت سرنوشــت جدول و 

قهرمانى را تغییر بدهد.
او افزود: تیم هاى دیگرى هم از داورى متضرر شده اند و یک تیم هم نفع برده. واقعا اگر 

با دقت بررسى کنید، اشتباهاتى که وجود داشته، در شرایط فعلى جدول رده بندى 
مسابقات بسیار تاثیرگذار بوده است. این فقط براى امسال هم نبوده. در سال هاى 
گذشته هم بوده. ما در دوران سرمربیگرى آقاى قلعه نویى یکسال زحمت کشیدیم، 

اما با اشتباهاتى که انجام شد، جام حذفى و لیگ برتر را از دست دادیم. دوران آقاى نویدکیا 
با دو امتیاز قهرمانى را از دست دادیم، که در بازى مقابل پیکان گل صحیح ما داور مردود کرد 
و دو امتیاز را در نقش جهان از دست دادیم. تمام این ها باعث مى شود قهرمان مشخص شود. 
منظور من را کامل متوجه مى شوید. اشتباهات یکبار مى شود. حالا مى گوییم این اشتباهات 

از قصد نبوده، اما وقتى این اشتباهات دوبار، سه بار، چهار بار، یکسال، دوسال، سه سال، چهار 
سال، رخ مى دهد، پس مطمئناً این اشتباهات نمى تواند غیرعمد باشد و این مسائل عمدى است. 
حالا امیدوارم این اشتباهات سال آینده با آمدن VAR حل بشود (باخنده تلخ). البته امیدوارم...

امید نورافکن با اشاره به اینکه الان چندین سال است که در مورد VAR حرف مى زنند گفت: 
خود آقاى تاج 6 ماه پیش قول دادند که نیم فصل امسال VAR مى آید، اما بعد حرف شان تغییر 
 VAR به فوتبال ایران مى آید. امیدوارم VAR ،کرد و همینطور دوستان دیگر که قول داده بودند
به فوتبال ایران وارد شود و شرایط حرفه اى تر شــود. واقعاً الان اگر بخواهیم صحبت کنیم، باید 
بگوییم که فوتبال ما واقعاً آماتور است. ما مربى صاحب سبک خارجى مى آوریم و یکسال زحمت 

مى کشد، اما سر این اتفاقات و اشتباهات تمام کار و زحماتش بى جواب مى ماند. او براى قهرمان کردن 
تیم آمده، اما با این اشتباهاتى که وجود دارد و نبودن VAR همه چیز خراب مى شود. واقعا نمى دانم به 
کدام ارگان یا ســازمان باید خواهش و تمنا کنیم، که به فوتبال کمک کنید. شما ببینید سپک  تاکرا که 
مى خواهند بازى کنند، ویدئوچک و VAR دارد. اما در فوتبال که این همه تماشاچى وجود دارد و باید 

زوم بشوند و سخت افزار اضافه کنند، متاسفانه در کشور ما شرایطش وجود ندارد.
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ت داورى در لیگ برتر مى گوید: 
نه ها را پنالتى مى گرفتند، یک 
زى دیگر مقابل پرسپولیس گل 
نبود. این دو گل. یعنى دو اشتباه 

س رفسنجان گرفته شد. 
سرنوشــت جدول و 

عبرده. واقعا اگر 
ول رده بندى

 در سال هاى 
متکشیدیم، 

 دوران آقاى نویدکیا 
صحیح ما داور مردود کرد 
د قهرمان مشخص شود. 
 مى گوییم این اشتباهات 

دوسال، سه سال، چهار  ل،
این مسائل عمدى است.   و
خنده تلخ). البته امیدوارم...

VAR حرف مى زنند گفت: 
ى آید، اما بعد حرف شان تغییر
VAR یران مى آید. امیدوارمR

بخواهیم صحبت کنیم، باید  ر
جى مى آوریم و یکسال زحمت 

ب مى ماند. او براى قهرمان کردن 
یز خراب مى شود. واقعا نمى دانم به 
ک کنید. شما ببینید سپک  تاکرا که 
دارد و باید  ین همه تماشاچى وجود

 وجود ندارد.

 نورافکن:

این  اتفاقات مکرر نمى تواند غیرعمد باشد
رحمان احمدى:

قلبم با سپاهان  و قهرمانى هم حق این تیم است

دروازه بان پیشین تیم ملى ایران و بازیکن و مربى اسبق سپاهان با انتقاد از داوران بازى هاى سپاهان در هفته هاى اخیر گفت: رقابت 
قهرمانى تا هفته پایانى لیگ برتر ادامه دارد اما معتقدم حق سپاهان جام قهرمانى است.

رحمان احمدى در خصوص اختلاف امتیاز اندك تیم هاى مدعى قهرمانى رقابت هاى لیگ برتر گفت: حدود سه هفته قبل گفتم اگر 
تیمى اشتباه کند همه چیز به هم مى ریزد. فکر مى کنم همین اتفاق در بالاى جدول افتاد اما بیشترین اشتباه را تیم هاى داورى داشتند.
گلر اسبق سپاهان افزود: من نمى خواهم وارد جزئیات این اشتباهات شوم چون به نظرم باید آنها را سهوى بدانیم اما فکر مى کنم میزان 

این اشتباهات تأثیر زیادى در جدول فعلى لیگ برتر داشته است.
مربى پیشین تیم فوتبال سپاهان، طلایى پوشان اصفهان را مســتحق قهرمانى دانست و با اشاره به عملکرد این تیم گفت: کمترین 
نوسان نتیجه گیرى را سپاهان داشته است. آقاى مورایس خیلى خوب توانست در کوتاه ترین زمان ممکن با تیم آشنا شود و نتایج قابل 
قبولى را بگیرد. شاید بخشى از صحبت هایم در دفاع از عملکرد این تیم هم احساسى باشد چون قلبم با سپاهان است اما فکر مى کنم 

حق این تیم هم قهرمانى است.
احمدى راجع به تساوى یک - یک سپاهان مقابل ملوان گفت: تساوى خیلى بد موقعى بود. سپاهان باز هم استحقاق 3 امتیاز را داشت 
اما از فرصت ها استفاده نکرد. او تأکید کرد: من شک ندارم اشتباهات داورى حساسیت را به بالاى جدول داد. باید باز هم بگویم اشتباهات 
داورى سهوى است اما آمار اشــتباهات سریالى علیه این تیم بى نهایت زیاد شده است. متأســفم همچنان با مشکل فقر در دانش و 

فناورى هاى داورى روبه رو هستیم تا تیم ها اینگونه متضرر شوند. داورى نامطلوب سپاهان را به این وضع انداخت.



صاحب امتیاز: شرکت رسانه گستر نصف جهان

فرهنگى، اجتماعى،اقتصادى و سیاسىفرهنگى، اجتماعى،اقتصادى و سیاسى

ــت و از  ــک اس ــاى نزدی ــون راهنم ــم چ ــى طلب ــت م از او هدای
او یــارى مــى طلبــم کــه توانــا و پیــروز اســت و بــه او تــوکل 
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نصف جهان اولیــن نشســت هم اندیشــى رؤســاى 
کمیســیون هاى فرهنگى اجتماعى شــوراهاى اسلامى 
شهرها و مراکز استان کشــور و چهارمین اجلاس رؤساى 
کمیسیون هاى فرهنگى و اجتماعى شهرهاى حماسه ساز 
انقلاب اسلامى در سالن اجتماعات هتل سپاهان با حضور 
نمایندگان این شــوراها از 30 اســتان کشــور به میزبانى 
شهردارى اصفهان با پیام مرجع عالى قدر آیت ا... العظمى 

حسین مظاهرى افتتاح شد. 
در بخشــى از پیام آیت ا... العظمى مظاهرى، رئیس حوزه 
علمیه اصفهان که توسط فرزند وى قرائت شد آمده است: 
فرهنگ زیربناى سایر ابعاد نهادى اجتماع از قبیل سیاست، 
اقتصاد و قانون و نظایر اینهاســت و بنابراین مقوم مقدم بر 
آنهاســت و اصلاح و ارتقاى آن نهادها در گرو رشد و تعالى 
فرهنگ اســت. نهاد سیاســت و حکمرانى بدون تکیه به 
فرهنگ و یا بى اعتنا به فرهنگ سیاست، خطرآفرین و مایه 
شر ملک و ملت است چنانکه نهاد اقتصاد، بدون پشتوانه و 

پیوست فرهنگ اقتصاد بیمار و ناتوان خواهد بود.
در بخش دیگرى از این پیام آمده است: به رغم آنکه بارها 
و بارها لطمه هاى ســنگین بى توجهى به مقوله فرهنگ 
را در عرصه هاى گوناگون، سیاســى اقتصادى و اجتماعى 
تجربه کرده ایم، اما هنوز هم فرهنگ و موضوعات و مسائل 
فرهنگى جایگاه شایســته خود را نــه در برنامه ریزى ها و 
سیاســت گذارى ها و نه در مقام اجرا و مدیریت ها به دست 
نیاورده است و از این جهت انصافاً «فرهنگ»، نهاد مظلوم 

جامعه ماست.
■■■

شــهردار اصفهان  در این نشســت هم اندیشى و اجلاس 
با خیرمقدم، به چنــد نکته از جمله پیام قرائت شــده آیت 
ا... العظمى مظاهرى اشاره کرد و گفت: پیام آیت ا... مظاهرى 
بسیار حکیمانه بود و ما نیز به این رهنمودها بسیار نیازمندیم 
و مشکلات از این مسیر قابل حل مى باشد که باید همه ما آن 

را پیگیرى و اجرایى سازیم. 
على قاسم زاده سپس به تحول شــهرها در گذشته اشاره 
کرد و افزود: در تاریخ تحول شــهرها، چهار دوره ابتدایى، 
صنعتى، سبز و شهرهاى فرهنگى وجود دارد و ما امروز شاهد 

شهرهاى فرهنگى هستیم. 
وى با تشریح ویژگى هاى شــهرهاى فرهنگى ادامه داد: 
شهرهاى فرهنگى شهرهایى هستند که داراى پایگاه هاى 
فرهنگى، محصولات فرهنگى، رخدادهاى فرهنگى و.... 
بوده و مى توان گفت فرهنگ براى حل مسائل شهر بسیار 

مهم است.
شــهردار اصفهان مى گوید: اصفهان یکــى از تمیزترین 
شهرهاى جهان است و در خدمات شهرى، موضوع فرهنگ 
توانسته بسیارى از مشکلات در شهر را برطرف سازد. البته 
تصور نکنید شهردارى مدام شــهر را جارو مى زند، اینطور 
نیست بلکه فرهنگ مردم تغییر کرده، زباله ها را کاهش داده 
و بسته بندى مى کنند و در نگه داشت شهر مشارکت دارند. از 
دیگرسو و با ایجاد زیرگذر یا روگذر مشکل حمل و نقل در 
شهر حل نشده و نمى شود بلکه فرهنگ مردم در این زمینه 
عوض شده است. بنابراین عناصر فرهنگى باید در جلسات  

مدیریت شهر نقش ایفا کنند. 
قاســم زاده معتقد اســت فرهنگ نباید از غرب بیاید بلکه 
مى توان از مسیر برگزارى اینگونه نشست ها و اجلاس ها، 

مشکلات را برطرف نمود. 
شــهردار اصفهان از همه رؤساى کمیسیون هاى فرهنگى 
اجتماعى شوراهاى اسلامى شهرهاى مراکز استان و رؤساى 
کمیسیون هاى فرهنگى و اجتماعى شهرهاى حماسه ساز 
انقلاب اسلامى یک انتظار هم داشت و آن اینکه در زمان 
حضور دو روزه خود در شهر اصفهان، اشکالات و پیشنهادات 
خود را نوشــته و در اختیار مسئولان شــهردارى اصفهان 

گذاشته و در حقیقت به میزبان هدیه دهند. 
وى همچنین اظهار امیدوارى کرد این نشســت و اجلاس 

ره آوردهاى خوبى براى شهرهاى شرکت کننده به ارمغان 
داشته باشد. 

■■■
رئیس شوراى اسلامى شــهر اصفهان نیز گفت: امروز به 
همت شهردارى اصفهان و تلاش رئیس کمیسیون فرهنگى 
اجتماعى ورزشى این نشست در اصفهان برگزار مى شود و 

امید است منشأ آثار مثبت باشد. 
محمد نورصالحى افزود: امروز با توجه به شــرایط، باید به 
مسائل فرهنگى بیشتر توجه شود چرا که دغدغه اصلى ما 
توجه بیشتر به مسائل فرهنگى است و این موضوع باید در 

اولویت کار شوراها همچون گذشته قرار گیرد. 
وى با اشــاره به مزیت اینگونه جلســه ها، تبادل تجربیات 
یکدیگر و اطلاع از فعالیت انجام شــده در دیگر شهرها و 
در کشور را موجب ایجاد فضاى فرهنگى مطلوب در کشور 

دانست. 
رئیس شوراى اسلامى شــهر اصفهان گفت: باید از همه 
ظرفیت ها براى توسعه بیشتر مسائل فرهنگى استفاده شده 

تا در کشور ماندگار شود. 
نورصالحى خواستار برگزارى کمیسیون هاى خاص و ارائه 
راهکارهاى مطلوب و مناسب و توجه به مسائل خانواده در 
اینگونه جلسات شد تا در سطح شهر براى جوانان و بانوان 

اجرایى گردد.
■■■

امام جمعه موقت اصفهان از دیگر سخنرانان این مراسم بود 
که فرهنگ را از مقوله هاى ارزشمند برشمرد و گفت: مقوله 
فرهنگ یکى از مقوله هایى اســت که اگر به تنهایى مورد 
توجه باشد شامل موضوعاتى مانند دین، فرهنگ، آداب و... 
است اگرچه ما گاهى امور فرهنگى را از اقتصاد، جدا مى بینیم. 
حجت الاسلام والمسلمین سید احمد محمودى افزود: باید در 
سیاست هاى کلان دینى و مردم سالارى، دین نقش آفرینى 

کند و امید است این نشست ها تداوم داشته باشد. 

وى ادامه داد: اگر به چالش هاى فرهنگى به موقع توجه نشود 
به پدیده اجتماعى مبدل شده و اگر متصدیان به این چالش 
توجه نکنند به چالش سیاسى تبدیل خواهد شد و اگر باز هم 
به چالش سیاسى توجه نشــود. چالش، امنیتى خواهد شد. 
بنابراین توجه به مسائل فرهنگى در جامعه بسیار مهم است 
و این ظرفیت در همه شــهرها به خصوص اصفهان وجود 
دارد. البته در دنیاى امروز مسائل فرهنگى بدون وحدت رویه 
شکل نمى گیرد و نباید در این راستا جزیره اى عمل کرد که 

در ابعاد کلان جواب نمى دهد. 
■■■

نماینده مردم اصفهان و سخنگوى بهداشت و درمان مجلس 
شوراى اسلامى نیز با بیان اینکه همه چیز با مسائل فرهنگى 
آمیخته شده، گفت: شما مســئولان کار بسیار سنگینى به 
عهده دارید. این درحالى است که خداوند فرصت خدمتى را 
داده که باید از لحظه لحظه هاى آن استفاده نمود و بدانید که 
اگر این فرصت از دست برود هیچ وقت شاید به دست نیاید. 

زهرا شیخى از شــرکت کنندگان در این نشست و اجلاس 
خواست تا به حاشیه پردازى ها توجه نکرده و از حاشیه سازى 
بپرهیزند و آنها را جدى نگیرند. وى ادامه داد: همه باید به هم 
کمک کنیم و بدانیم در جایى که سخن چینى نیست خداوند 

براساس و عده اى که داده برکت قرار مى دهد. 
■■■

دبیر اولین نشســت هم اندیشى رؤســاى کمیسیون هاى 
فرهنگى و اجتماعى شوراى اسلامى شهرهاى مراکز استان 
و چهارمین اجلاس رؤســاى کمیســیون هاى فرهنگى و 
اجتماعى شهرهاى حماسه ساز انقلاب اسلامى نیز گفت: در 
باب شناخت و معرفى اصفهان، هزار کتاب نوشته شده و این 

منحصربه فردترین در کشور است. 
حجت الاســلام والمســلمین منوچهر مهروى پور با بیان 
اینکه اردیبهشت ماه در اصفهان نماد عشق، هفته اصفهان، 
تولد شیخ بهایى و... است افزود: اصفهان شهر زنده و شهر 

زندگى است. در این نشست و اجلاس از سى استان کشور با 
هم به تبادل نظر مى پردازند و تجربیات خود را در اختیار هم 
مى گذارند. البته ما جلسات تخصصى هم برگزار خواهیم کرد. 
وى با بیان اینکه ما در اصفهــان داراى ظرفیت هاى خوب 
فرهنگى هستیم ادامه داد: وقتى شوراها در بخش فرهنگى 
فعالیت هاى ورزشى و... داشته باشند و ورود کنند، از ظرفیت 

شهردارى استفاده بهترى صورت مى پذیرد. 
رئیس کمیسیون فرهنگى اجتماعى ورزشى شوراى اسلامى 
شهر اصفهان گفت: در زمان حملات ترکیبى دشمن، باید 
دقت داشته باشیم و با جهاد تبیین و کار درست فرهنگى با 

دشمن تا بن دندان مسلح، مقابله کنیم. 
حجت الاســلام والمســلمین مهروى پــور از تبدیــل 
این نشســت ها به مجمع  هاى مشــورتى گفت و از همه 
شــرکت کنندگان در این نشســت و اجلاس در اصفهان 

قدردانى نمود.
 ■■■

یک پژوهشگر و عضو هیئت علمى دانشگاه نیز با موضوع 
تجلى اسماء الهى در شهر اصفهان به ایراد سخن پرداخت و 

آن را شعار شهردار اصفهان خواند و تأکید کرد در این زمینه 
که بسیار مهم است باید کار شود. 

حسین مطیع افزود: طبیعت خود اســماء الهى است و باید 
چشم باشــد تا آن را رصد کند و به طور طبیعى شهر ما باید 

تجلى خداوند باشد. 
وى ادامه داد: انسان، خلیفه ا... بوده و خداوند ساخت شهر را 
به او سپرده و در حقیقت شهردار و... امانت دار شهر هستند و 

آنچه انجام مى دهد بایدحساب شده و درست باشد.
وى گفت: امین بودن، عــادل بــودن و.... از خصوصیات 
مسئولان باید باشد و شهر اسلامى نیز باید زیبا باشد که یکى 

از فاکتورهاى مهم به شمار مى رود. 
این استاد دانشگاه معتقد است: شهر باید پاك، داراى آرامش، 
تصویر مناســب، نور مطلوب، داراى امنیت و... باشد و اینها 

تجلى خداوند در شهر است. 
شــایان ذکــر اســت در دومیــن روز ایــن نشســت و 
اجلاس، شــرکت کنندگان از اماکن تاریخــى، معنوى و 
گردشــگرى اصفهان بازدید کرده و بیانیــه پایانى قرائت

 خواهد شد.

در پیام آیت ا... مظاهرى به نشست رؤساى کمیسیون هاى فرهنگى شوراى شهرهاى مراکز استان تأکید شد؛

فرهنگ، نهاد مظلوم جامعه ماست

ساسان اکبرزاده
مدیرعامل شــرکت فولادمبارکه در اولین نشست 
خبرى خود در ســال 1402 با حضور رســانه هاى 
گروهــى اصفهان، تهــران و مبارکه که در ســالن 
اجتماعات فولادمبارکه در اصفهان برگزار شده بود 
با طرح این ســئوال که ویژگى یک بنگاه اقتصادى 
موفق چیست گفت: این ســئوالى است که همه ما 
باید در ذهن خود به آن پاســخ دهیم اما پاسخ من به 
این سئوال آن اســت که یک بنگاه اقتصادى موفق 
باید از چند جنبه از جمله: ســودآورى پایدار و خلق 
ارزش براى ســهامداران، رشد، توســعه و افزایش 
رقابت پذیرى، شفافیت و ســلامت در کار و توجه به 

شهروند مسئولیت پذیر تلاش کند تا موفق باشد. 
 یاسر طیب نیا سپس گزارشى از فعالیت هاى شرکت 
فولادمبارکــه در ســال 1401 ارائــه داد و افزود: 
فولادمبارکه بــزرگ ترین تولیدکننــده ورق هاى 
فولادى با ســهم 34 درصدى در کشور، سهم 1/5 
درصدى در تولید ناخالص کشور و 6/5 درصدى در 

تولید ناخالص صنعت فولاد است. 
وى با بیان اینکه شــرکت فولادمبارکه یک گوشه 
جغرافیایى کشــور نیســت گفت: امروز شــرکت 
فولادمبارکه زنجیره سه هزار شرکت در تأمین مواد 
اولیه و قطعات بوده و شبکه گسترده مشتریان ما بالغ 

بر هزار تولیدکننده و کارخانه هستند. 
مدیرعامل شرکت فولادمبارکه که در جمع بیش از 
80 نفر از خبرنگاران سخن مى گفت فلسفه وجودى 
و رسالت شــرکت فولادمبارکه را تولید محصول و 
زیرساخت در این شرکت و در کشور برشمرد و گفت: 
شرکت فولادمبارکه امروز در جمع بیست تولیدکننده 

فولاد جهان قرار دارد. 
طیب نیــا در ادامه بــه جهت گیرى هاى شــرکت 
فولادمبارکه در سال جارى اشاره کرد و گفت: استفاده 
حداکثــرى از ظرفیت هاى موجود، توســعه کمى و 
کیفى و متوازن، تمرکز بر نــوآورى، تبدیل صنعت 
فولاد به صنعت ســبز و... از جمله جهت گیرى هاى 

ما خواهد بود. 
وى ادامه داد: امروز بســیارى از صنایع ما با ظرفیت 
زیر 30 درصد در کشور کار مى کنند ودر این راستا در 
بسیارى از زمینه ها نیاز به توسعه نداریم و موفقیت ما 
در شرکت فولادمبارکه سرمایه انسانى موفق است 

که منشأ اثر بوده اند. 
مدیرعامل شــرکت فولادمبارکه مى گوید: از سال 

1399 جهت گیــرى در زمینه نوآورى در شــرکت 
فولادمبارکه آغاز شده و در دســتور کار قرار داشته 

است. 
وى این را هم گفت که: امروز برخى صنعت را موجب 
آلودگى، نابسامانى و مشکلات مى دانند در حالى که 
صنعت مى تواند باتوجه به جهت گیرى مطلوب، فایده 

داشته باشد. 
مدیرعامل شــرکت فولادمبارکه با اشاره به اینکه ما 
در شرکت فولادمبارکه از یارانه آب، برق و حتى گاز 
استفاده نمى کنیم از احداث نیروگاه خورشیدى 600 
مگاواتى و به ثمر نشستن آن در آینده خبر داد و گفت: 
قریب دو هزار مگاوات نیــروگاه، دو میدان گازى در 
حال مطالعه براى تأمین گاز فولادمبارکه، وجود 50 
لوکوموتیو که نیمى در حال کار هستند و خریدارى 80 
لوکوموتیو دیگر و سه هزار واگن و... از چشم اندازهاى 

ما بوده است. 
طیب نیا تولید تحقق یافته در شرکت فولادمبارکه را 
در حال حاضر 10/2 میلیــون تن اعلام کرد و افزود: 
میانگین استفاده از ظرفیت اســمى تولید فولاد در 
کشور 65 درصد بوده که از این میزان 34 درصد سهم 

شرکت فولادمبارکه مى باشد. 
وى با بیــان اینکــه در ســال 1401 در شــرکت 
فولادمبارکه 61 رکورد تولید در بخش هاى مختلف 
رقم خورد و نهضت حداکثرى را شاهد بودیم گفت: 
تفاوت ســال 1401 با 1400 در تولید حدود 800 تا 
900 هزار تن محصول است که خود در حد تولیدات 
یک کارخانه به حساب مى آید. این درحالى است که 
ما در شرکت فولادمبارکه در ســال گذشته قحطى 
برق و گاز را هم داشتیم و رشد اینگونه یعنى مدیریت 
مطلوب منابع، که این مهم در تک تک شرکت هاى 
زیرمجموعه فولادمبارکه اتفاق افتاده اســت که در 

حقیقت یک نهضت در کل کشور به شمار مى رود. 
وى گفت: سرمایه گذارى در ســال 1401 نسبت به 
سال 1399، ده برابر بوده است و براى دستیابى به این 

امر تلاش شده است. 
مدیرعامل شــرکت فولادمبارکه به پیشــرفت 10 
درصدى نورد گرم پس از سال ها اشاره کرد و افزود: 
در این بخش در چند ماه آینده، تحول بنیادین خواهیم 

داشت. 
طیب نیا معتقد است در اجراى یک پروژه اگر کارفرما 
خوب، ولى پیمانکار داراى ضعف هم باشد، کارفرما 
مى تواند نقص پیمانکار را رفــع کند و کارها را نیز به 

خوبى پیش ببرد. 
وى پروژه هاى انتقال آب از خلیج فارس به اصفهان را 
یکى دیگر از پروژه هاى بزرگ در فولادمبارکه خواند و 
در این زمینه به خبرنگاران گفت: با همت دولتمردان، 
استاندار و... از روز دوم کارى در فولادمبارکه با انجام 
جلســات گوناگون، روى این پروژه با جدیت کار شد 
و ادامه دارد. البته برداشت ما از زاینده رود 14 میلیون 
مترمکعب بوده که براساس هدفگذارى سعى داریم تا 

سه سال آینده این میزان را به صفر برسانیم. 
طیب نیا اعتبار کلى پروژه در فاز اول را حدود 25 هزار 
میلیارد تومان و در فــاز بعدى قریب 50  هزارمیلیارد 
تومان اعلام کرد و گفت: 1100 کیلومتر لوله گذارى 
براى انتقال آب از خلیج فارس به استان اصفهان انجام 
خواهد شد که ســهامداران آن از جمله فولادمبارکه 
مى پردازند و حتى فولادمبارکه بیش از سهم خود در 
قالب ورق پرداخته است و این یعنى حل مشکل آب 

صنعت اصفهان.
این مقام مســئول مى گویــد: در ســال 1401، در 
شــرکت فولادمبارکه 14 نوع محصــول جدید به 
بازار عرضه شــده که یکى از آنها فــولاد زنگ نزن 
استنلس استیل بوده است که این فولاد، بدون وجود 
کارشناســان خارجى و با بهره گیرى از کارشناسان 
داخلى انجام شد و امسال در تولید انبوه قرار گرفت و 
این در حقیقت خودباورى و خوداتکایى را مى رساند و 
موجب اشتغالزایى مستقیم و غیرمستقیم خوبى هم 

شده است. 
مدیرعامل شرکت فولادمبارکه گفت: با اجراى سه 
پروژه نیروگاهى که در افق 1404 به نتیجه مى رسد 
2/5 میلیون تن کاهش تولید CO۲ در سال را شاهد 
خواهیم بود. این درحالى است که ما توانسته ایم 90 
درصد قطعات را بومى سازى نماییم و در دهه گذشته 
سه میلیارد دلار صرفه جویى داشتیم. همچنین سال 
گذشته هم توانستیم 1300 قطعه را بومى سازى کنیم 

و این امر همچنان تداوم خواهد داشت. 
طیب نیا بار دیگــر به تولیدات و رشــد محصول در 
شــرکت فولاد مبارکه اشــاره کرد و گفت: در سال 
1401، علیرغــم همه مشــکلات از جمله افزایش 
50 درصــدى قیمــت گاز، نرخ دســتمزد، در تولید 

محصولات رشد بسیار مناسبى داشتیم. 
وى میزان صادرات در ســال 1401 را یک میلیون و 
193 هزار تن دانســت و گفت: در سال 1401، 180 
شرکت پیشنهاددهنده را بررسى و از میان آنها در 20 

شرکت سرمایه گذارى کردیم. 
مدیرعامل شرکت فولادمبارکه در خصوص مسئولیت 
اجتماعى و فرهنگى شرکت فولادمبارکه هم گفت: 
ما نسبت به جامعه همواره احساس مسئولیت کرده 
و مى کنیم و سال گذشــته تحول بنیادین را رقم زده 
و امسال در حوزه مسئولیت اجتماعى، فولادمبارکه 
در کشور الگو خواهد بود و هست و در حقیقت در این 
زمینه، رویکرد ما تدوین و پیشرفت و آبادانى بوده و 
در حوزه هاى مختلف آبادانى، مشــاغل خانگى و... 
براساس ظرفیت جغرافیایى سرمایه گذارى کرده و با 
همکارى سپاه نیز در زمینه قنوات خشک، سم پاشى 

و... اقداماتى انجام مى دهیم. 
مدیرعامل شــرکت فولادمبارکه باشگاه فرهنگى 
ورزشى فولادمبارکه را الگوى کاملى از یک باشگاه 
حرفه اى و قهرمانى خواند و گفت: عمده باشگاه هایى 
چون پرســپولیس و اســتقلال متفاوت از باشــگاه 

فرهنگى ورزشى سپاهان بوده و هستند. 
طیب نیا افزود: باشــگاه فرهنگى ورزشى سپاهان، 
باشگاهى اسپرت کلوپ با 85 تیم در 26 رشته بانوان 
و آقایان به صورت حرفه اى و قهرمانى است و تفاوت 
آن با دیگر باشگاه ها، شفافیت در صورت هاى مالى 

است و این باشگاه داراى تقدیرنامه تعالى مى باشد. 
از دیگرســو باشــگاه فرهنگى ورزشى ســپاهان با 
دارابودن ورزشگاه نقش جهان توانسته به مسئولیت 
اجتماعى خود به خوبى عمل کند و امید داریم در آینده 

نزدیک این ورزشگاه به VAR مجهز شود. 
وى کســب 5 عنوان قهرمانى در لیــگ برتر، چهار 
عنوان قهرمانى در مســابقات جام حذفى، حضور در 
13 دوره لیگ قهرمانان آسیا، یک دوره نایب قهرمانى 
باشگاه هاى آسیا و... را از جمله ره آوردهاى تیم فوتبال 

باشگاه فرهنگى ورزشى سپاهان برشمرد. 
طیب نیا همچنین گفت: کسب 30 قهرمانى در سطح 
ملى و استانى در رشــته هاى مختلف، کسب هشت 
نایب قهرمانى در ســطح ملى و استانى در رشته هاى 
مختلف کسب پنج مقام ســومى در سطح مسابقات 
ملى و استان در رشته هاى مختلف نیز در کارنامه این 

باشگاه فرهنگى ورزشى دیده مى شود.
مدیرعامل شــرکت فولادمبارکه مى گوید: باشگاه 
فرهنگى ورزشى سپاهان تنها باشگاه ایرانى با 2121 
ورزشکار و کادر فنى اســت و 13 آکادمى فوتبال در 
رده هاى مختلف با 20 ملى پوش و 430 ورزشــکار 
و 130 نفر کادر فنــى دارد و داراى تقدیرنامه تعالى 

سازمانى و استانداردهاى مدیریتى است. 
طیب نیا در ادامه پرســش هاى متعدد خبرنگاران را 
پاسخ داد. وى گفت: ما در حوزه مسائل ارزى براساس 
دســتورالعمل بانک مرکزى عمل کرده و همه چیز 
شفاف مى باشد، براى ما قیمت ارز مهم نیست. البته 
ایرادات جدى به این سیستم داریم ولى ما تاکنون ارز 
آزاد نفروخته ایم. البته که ترجیح ما آن اســت که ارز 

ارزان باشد تا محصولات ارزان تر باشد. 
وى در پاسخ به این سئوال که مردم اصفهان معتقدند 
فولادمبارکه منفعتى براى مردم استان ندارد گفت: 
اولین منفعت مردم اســتان اصفهان از فولاد مبارکه 
اشتغال مستقیم و غیرمســتقیم است که معمولاً 90 
درصد استخدام از افراد بومى و فقط 10 درصد از دیگر 
استان ها هســتند این درحالى است که هزار شرکت 
براى نیاز فولادمبارکه و دیگــر صنایع در اصفهان 
شکل گرفته که مى تواند براى مردم درآمدزا باشد و در 
حقیقت منافع فولادمبارکه براى مردم استان به شدت 
بالاست و ما به دنبال آن هســتیم تا اصفهان قطب 

نوآورى کشور باشد. 
طیب نیا با اشاره به اینکه ما به عنوان تولیدکننده در 
نظام عرضه و قیمت گذارى نقــش نداریم افزود: ما 
بیشتر به دنبال تعادل در بازار هستیم و سال گذشته 
14 درصد عرضه بیشــتر در بازار داشتیم و امسال از 
دولت مردان انتظار داریم در کنتــرل مواد اولیه با ما 

همکارى داشته باشند. 
وى ارزش بورسى فولادمبارکه را 510 میلیارد تومان 
اعلام کرد و گفت: ما نیازمند تغییــر نگاه در تحول 

هستیم. 
مدیرعامل شرکت فولادمبارکه در زمینه مسئله آب 
نیز گفت: در کشور میزان مصرف آب در کشاورزى 92 
درصد، شرب 6 درصد و در صنعت 2 درصد است ولى 

این میزان در استان اصفهان 73 درصد در کشاورزى، 
21 درصد شرب و 6 درصد صنعت مى باشد که از این 
میزان شرکت فولادمبارکه زیر یک درصد از زاینده رود 
آب مصرف مى کند که امید داریم تا سه سال آینده، 

این میزان به صفر برسد. 
طیب نیا در خصــوص تحقق و تفحص از شــرکت 
فولادمبارکه هم اینگونه پاسخ گفت که: از مهر 1400 
به عنوان مدیرعامل شــرکت فولادمبارکه مشغول 
فعالیت شــدم اما در این راستا ما یک گزارش رسمى 
و یک گزارش غیررسمى داشته و علاوه بر آن افراد 
غیرمتعهد هم ارقامى اعلام کردند که تخلفات در حال 
رسیدگى است و مرجع قضایى هر اطلاعاتى خواسته 
ما در اختیار قرار دادیم و باید صبر کنیم تا نتیجه نهایى 

اعلام شود و من هم نباید قضاوت کنم.
طیب نیا گفت: ما معادنى را تملــک کرده ایم ولى تا 
یکى دو سال دیگر کار خواهد برد تا بتوانیم به نتیجه 

برسیم. البته ما 20 محدوده اکتشافى هم داریم. 
وى سودآورى فولادمبارکه را ناشى از رانت نمى داند 
و مى گوید: برخى معتقدند ســودآورى ما ناشــى از 
رانت اســت که این یک تفکر انحرافى است، امروز 
در کشــور باید دســت  کارآفرین و ســرمایه گذار را 
بوسید، ما اصلاً یارانه نمى گیریم و عوامل سودآورى 
در شــرکت فولادمبارکــه اســتفاده حداکثرى از 
ظرفیت تولید 100 درصدى، وجــود زنجیره کامل 
ســنگ تا رنگ و متــوازن، توســعه هاى هدفمند، 
90درصد بومى سازى و... اســت. این درحالى است 
که شــرکت فولادمبارکه در ســودآورى اول است 
و این رانــت نیســت.  و کلام آخر اینکه شــرکت 
فولادمبارکه شــفاف ترین شــرکت در سطح کشور 
اســت و نماد تولید، تعالى و توسعه در کشور به شمار 

مى رود. 

 مدیرعامل شرکت فولادمبارکه در نخستین نشست خبرى در سال جدید: 

شرکت فولادمبارکه نماد تعالى و توسعه در کشور است


